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U red n išk i odbor: M atija  K o rit
n ik , S ih u r E rn a , T ržan  V era. 
R udi K irh m a je r, V ik to r R ački, 
A di Z aletel, Jože G erh ard , P re 
m ec Jože, B ezgovšek A nton. 
O dgovorni u re d n ik : G erh ard  
Jože. U redn ištvo  in  u p ra v a : 
S tek la rn a  H rastn ik . Izh a ja  v sa 
kega 5. v  m esecu. N aslov: »Ste
klar« glasilo  k o lek tiv a  S te 
k la rn e  H rastn ik , te l. 814-622 — 
in te rn o  63. T isk  in  k liše ji AERO 
kem ičn a  in  g ra fičn a  in d u str ija . 
Po m n e n ju  R epubliškega  se
k re ta r ia ta  za in fo rm acije  L ju b 
ljan a , je  časopis oproščen  
d av k a  od p ro m eta  p roizvodov 
(St. 421-1/72 z dne  11. 3. 1974).

Letna skupščina
— konferenca osnovne organizacije 

sindikata OZD Steklarne
Poleg delegatov vseh osnovnih 

organizacij sindikata po TOZD 
so se konference udeležili tov. 
KOVAČ Franc, sek re tar občin
skega sveta ZS H rastnik, d irek 
to r ing. Maks Mrcina, večina vod
je  TOZD in vodje sektorjev iz 
podjetja  in  sek re tar sveta ZK 
podjetja  tov. C igelnjak Božo.

K onferenca je  obravnavala pe
rečo problem atiko sindikalnega 
dela, problem e proizvodnje, za
ščite delavca, predvsem  v p raša
n je  izboljšanje življenjskega 
standarda zaposlenih glede na o r
ganizacijo boljše organiziranosti 
družbene prehrane, g radnje sta 
novanj, le tn ih  dopustov in  izbo
ljšan ja  razm er v sam skem  domu.

V uvodnem  izvajan ju  je  p red 
sednik podal poročila o delu 
predsedstva konference sindika
ta  podjetja. Poročilo je  podal tov. 
Ciglar Janez, ki je  m ed ostalim  
poročal:

P reteklo leto je  bilo za delo 
sindikata zelo uspešno, predvsem  
zaradi uspešno realiziranih  nalog, 
ki so bile zastavljene z letnim  
delovnim načrtom , kakor tud i ak 
cij, v katere  so se sindikati v k lju 
čili. Leto 1975 je  bilo po vsebini 
nalog in  njihovem  pom enu za n a 
da ljn ji razvoj sam oupravnih od
nosov odločilno. Skupno z drugi
mi družbenopolitičnim i organiza
cijam i je  sindikalna organizacija 
bila kos nalogam, ki so bile za
črtane s sklepi 8. kongresa ZSS, 
kongresa ZSJ, kongresa ZK J in  
z ustavo SRS — SFRJ.

Predsedstvo je  vse problem e 
obravnavalo na 8 sejah, na k a te 
rih  so sodelovali tud i predsedniki 
osnovnih sindikalnih organizacij 
po TOZD, tako da so bile vse ak 
cije, ki jih  vodi oziroma v k a te 
rih  je  konferenca sodelovala, bile 
vsklajene, saj so bili cilji v vsej 
OZD isti.

Člani predsedstva so sodelovali 
p ri vseh nalogah, ki so jih  orga

nizirale oziroma izvajale osnovne 
organizacije. Celotno delo je  bilo 
odvisno predvsem  od pravilne o r
ganiziranosti sindikata na vseh 
področjih dela. Uresničilo se je 
načelo: Nič, k a r je pomembnega 
za delavca, brez sindikata. Dose
ženi so bili določeni uspehi na 
področju organiziranosti, vendar 
bo potrebno na tem  področju s 
stran i predsedstva posvetiti še 
več pazljivosti in  več angažirano
sti posameznih članov predsed
stva.

S sedanjim  načinom  dela je  u - 
spelo vk ljučiti v sindikalno delo 
ogromno večino članov sindikata, 
k a r je  vplivalo na uspešnost p ri 
realizaciji program a dela sindi
kata.

V letu  1975 se je  posvečala vsa 
pozornost sam oupravnim  orga
nom in delegacijam  za SIS in 
družbenopolitično skupnost. Po
sebna naloga je  bila glede na. de
litev odnosov po TOZD, k je r je  
bila sindikalna organizacija in i- 
ciator predlogov in sklepov za 
u re jan je  m edsebojnih odnosov. 
Glede na nekatere zunanje vplive 
na poslovne rezultate to vsekakor 
ni bila lahka naloga.

V le tu  1975 je  sindikalna orga
nizacija bila nosilec razprav  sa
m oupravnega sporazum a o razpo
re ja n ju  dohodka in osebnih do
hodkov kem ijske industrije  in  so
rodnih panog. Uspešno je  bila iz
vedena naloga in razprava za 
sprejem  sam oupravnega sporazu
ma o m edsebojnih razm erjih  de
lavcev v združenem  delu in samo
upravni sporazum o varstvu  pri 
delu, kakor tud i nekaterih  osta
lih  pravilnikov in poslovnikov, ki 
so jih  sprejeli DS in zbori delov
n ih  ljudi.

Skupno z drugim i družbenopo
litičnim i organizacijam i je  bil 
sindikat nosilec prizadevanj za 
realizacijo stabilizacijskih u k re 
pov po TOZD in na ravn i OZD 
kot celote. Še vedno pa 'ne moremo 
biti zadovoljni z rezultati.

Tudi na področju integracijskih 
procesov se je  napravilo  nekaj, 
vendar ne dovolj, k ljub  politični 
akciji za združevanje slovenskih 
steklarn, organizacij združenega 
dela za finalizacijo razs veti ja v 
nih teles in proizvajalcev karton 
ske embalaže. Celotna akcija se 
m ora bolj pospešeno in  organizi
rano izvajati, saj pričakujem o, 
da bi v novo nastali skupnosti 
lahko dosegali boljše poslovno 
sodelovanje in boljše rezultate.

(N adaljevanje na 2. str.)

Vsem delovnim ženam 
čestitamo ob 8. marcu

— Skupščina podjetja

— Svet ZK Steklarne

— K onferenca ZSMS

— Skupščina sindikata

— U redništvo »Steklarja«



Letna skupščina sii
(Nadaljevanje s 1. str.)

V le tu  1976 je  p red  sindikalno 
organizacijo odgovorna naloga na 
področju uveljav ljan ja  samo
upravne delavske kontrole, da bi 
se delavska kontro la resnično u- 
veljavila in  da bi pomenila u tr je 
van je oblasti delavcev in uresn i
čevanje sam oupravljanja.

K ot podpisniki sam oupravnega 
sporazum a o u stv a rjan ju  in  raz
po rejan ju  dohodka te r osebnih 
dohodkov kem ijske industrije  in 
sorodnih panog smo bili postav
ljen i pred  odgovorno nalogo, da 
izdelamo novo sistemizacijo in 
analitsko oceno delovnih mest. 
Zato čaka OZD v letu  1976 izred
no odgovorna naloga na tem  po
dročju.

Zaposlenim so zagotovljeni red 
ni zdravniški pregledi, organizi
rano je  zdravstveno varstvo, vsa
ko- leto gredo člani delovne skup
nosti na preventivni oddih v po
čitniške domove.

P red sindikalno organizacijo je  
še vedno odprt problem  nočnega 
dela žena in mladine. Izvršni od
bor konference sindikata se je  v 
le tu  1975 vključil v akcijo za 
priznanje zavarovalne dobe — be- 
nefikacije za delovna mesta, ki so 
ostala še nerešena.

P ri organizaciji dopustov in  od
diha je  bila dejavnost usm erjena 
tako, da je  bilo članom kolektiva 
regresiranje oskrbnega dne v n a 
ših počitniških domovih omogo

Delovno predsedstvo na letni skupščini sindikata

Ugotovljeno je bilo, da se kot 
podpisniki družbenih dogovorov 
nismo ravnali po tem eljn ih  ciljih, 
k i so bili opredeljeni v družbe
nem  načrtu  oziroma le tnem  p la
nu. P ri obravnavanju  rezultatov 
dela kolektiva se je  prevečkrat 
obravnavala problem atika in  pro
blem i žen, p rem alokrat pa smo 
analizirali, zakaj toliko odstopa
n ja  od lastn ih  začrtanih  progra
mov. —

AKTIVNOST NA PODROČJU 
SOCIALNE POLITIKE

V svoj program  smo vključili 
naloge in  cilje pospešene stano
vanjske izgradnje. Iz rezultatov 
za leto 1975 se vidijo določeni u - 
spehi, predvsem  pri g radnji s ta 
novanj. na Logu. K ljub tem u pa 
stanovanjska problem atika ni re 
šena.

Na področju u stv a rjan ja  bo lj
ših delovnih pogojev in zagotav
lja n ja  varnega dela so b ili sto r
jen i nekateri prem iki na bolje.

Dogovorili smo se, kako se bo
mo obnašali v delovnem procesu, 
da bomo zagotovili varno delo 
sebi in svojim  sodelavcem. Zago
tav ljan je  boljših delovnih pogo
jev  pa zahteva p recejšn ja sred
stva, zato je  tud i to področje od
visno od ustvarjenega dohodka. 
Sindikat se m ora tudi zanaprej 
zavzem ati p ri razporejan ju  do
hodka, da je  nosilec pobud, da se 
določena sredstva izločajo v te 
nam ene, ker tud i boljše počutje 
na delovnem m estu prinaša več 
dohodka. Poleg zagotavljanja de
lovnih pogojev se je  sindikat zav
zel, da se zagotovi boljše živ ljen j
ske razm ere (stanovanja, menza, 
izobraževanje), k a jti k ljub  temu, 
da smo zaradi širših  družbenih 
interesov ostali brez lastne m en
ze, smo uspeli delno zadovoljiti 
potrebe po prehran i m ed delom, 
kakor tud i samcem po delu.

čeno koriščenje letnega dopusta. 
K ljub tem u je  v le tu  1975 upadel 
interes letovanja v domovih.

IZOBRAŽEVANJE IN OBVE
ŠČANJE

Da bi p ri svojem  delu dosegli 
večjo aktivnost, bo potrebno v 
bodoče posvetiti več pozornosti 
izobraževanju kadrov sindikata, 
delegatov in ostalih upravljalcev.

To izobraževanje bo zagotovlje
no s program om  kluba sam o- 
upravljalcev, k i je bil pred  k ra t
kim  na zborih delovnih ljud i po
trjen .

Tudi na področju obveščanja 
smo dosegli gotove uspehe, ki pa 
nas ne m orejo zadovoljiti. V gla
silo »Steklar« se m ora p isati več 
o problem atiki in  uspehih posa
meznih TOZD. Pohvalno je  pa, 
da m ladi delavci v svoji rub rik i 
aktivno sodelujejo. Vse prem alo 
je  še člankov delegatov, ki nas 
zastopajo v SIS ali drugih druž
benopolitičnih skupnostih.

Poročilo je  nakazalo le del p ro
blemov in nalog, s katerim i se je  
predsedstvo konference sindikata 
m ed letom  srečevalo.

V razpravi je sodelovalo izred
no veliko delegatov, ki so n ak a
zali naloge in probleme, katere 
bo m oralo predsedstvo v tekočem 
letu reševati. Glede na aktualnost 
se razprava v celoti objavi.

Halzer Robert: Delegati iz n a
šega kolektiva so odigrali svojo 
pozitivno vlogo na zasedanju 
skupščine občine. Niso pa p rena
šali problem e med delovne ljudi 
v kolektivu, tako da v večini p ri
merov niso bili obveščeni o širši 
družbeni problem atiki. V tem  po
gledu meni, da je  bila pomoč sin
dikalne organizacije prem ajhna. 
Predlaga, da se delegacije n a r a v 
ni OZD sestanejo ko gre za ob
ravnavo problemov, ki so b istve
nega pomena za celotno OZD.

Kot pereč problem  navaja  ne- 
tovariške odnose posameznikov, 
ko gre za zastopanje kolektiva 
ined delovnim  časom; takšn i od
nosi niso um estni. Naloga sindi
k a ta  je, da tem  delavcem  pojasni, 
da ne bi v bodoče prišlo do po
dobnih izjav.

V kolektivu bo potrebno od
p rav iti fam iljarnosti, uvesti véc 
reda in  discipline te r  odgovorno
sti, predvsem  glede na disciplino, 
ker le na ta  način bodo tud i re 
zu ltati skupnega dela boljši.

Cigler Janez: Na področju de
legatskega sistem a se je  dosegla 
boljša kvalite ta  množičnega 
vk ljučevanja članov kolektiva v 
poznavanje problem atike. G radi
vo za skupščino občine bi se m o
ralo izobesiti na razglasno desko, 
vse delavce pa v k ra jši obliki 
prek  in form atorja  seznaniti s 
problem atiko. Glede na kritiko  
dela, predsedstvo sindikata pov- 
darja , da se je  pod tem i pogoji 
dovolj naredilo, vse akcije je vo
dil sindikat. Neumestno pa je, da 
nekateri člani delovne skupnosti 
kritiz irajo , ker so nekateri voljeni 
predstavniki velikokrat odsotni 
od dela zaradi družbene funkcije, 
ki jim  jih  je  poveril kolektiv.

Dram e H ilda: Ena glavnih n a 
log sindikalne organizacije je  tudi 
skrb za zaposleno ženo, predvsem  
glede na odpravo nočnega dela. 
P ri dosedanjem  delu so se dosegli 
že znatni uspehi, saj je v kolekti
vu v  letu  1974 delalo na nočni iz
m eni še 700 žena, v letu  1975 pa 
samo 425. Potrebno bo še nadalje 
voditi akcijo, da se to število 
zm anjša, na minimum. Odprto je

še vedno vprašan je benifikacije 
za natikalke, izpihalke. Postavlja 
vprašanje, kaj je  v tem  pogledu 
storil izvršni odbor konference.

Odgovori tov. Cigler Janez, da 
je  dokum entacija že odposlana.

Tov. Mejač Jože: N avaja p ro
bleme glede izboljšanje pogojev 
dela; v tej smeri še ni dovolj

N eurejene razm ere vsekakor pov
zročajo večji izpad zaradi bolniš
kega staleža.

O dprtih je  tud i niz problem ov 
glede na osebni in družbeni s tan 
dard. V tem  pogledu se bo m o
ra la  sindikalna organizacija bolj 
angažirati. Ravno neurejenost teh  
problem ov povzroča veliko fluk
tuacijo iz kolektiva.

Tov. Leskovšek Jože: Predlaga, 
da se prav iln ik  za določanje do
pustov ponovno pregleda. K riv i
ca se dela članom kolektiva, ki 
so zaposleni v kolektivu dalj kot 
25 let pa ne dosegajo 30 dni red 
nega letnega dopusta. K riteriji 
naj se še enkra t pregledajo. Na 
zborih delovnih ljud i smo spre
jeli predlog za gradnjo obrata

storjenega, predvsem  v avtom at
ski proizvodnji (prašenje, hrup).

družbene prehrane, k ar je  p ra 
vilno. Postavlja se vprašanje n e
urejenosti jedilnice v tovarn i (ne
ku ltu rna postrežba, čakanje v v r 
sti. način dostavljanja hrane). Ta 
problem  se m ora rešiti v n a jk ra j
šem času.

N avaja še nevzdržno stan je n a 
šega samskega doma. Če ne bomo 
tega problem a rešili, lahko še 
pričakujem o fluktuacijo  iz kolek
tiva. V pogledu boljše rekreacije 
za člane kolektiva m isli da.se m o
ra dati več pomoči brodarskem u 
društvu, k je r je  vključenih preko 
100 m ladih članov kolektiva.

Neumesten je članek v »Stek
larju« in sicer »Resnica na zatož
ni klopi«, k je r se omalovažujejo 
politične organizacije v kolektivu. 
V ečkrat je  netovariško izpostav
ljen  kritikam  sodelavcev kot sin
dikalni delavec. Potrebno bo v 

.tem pogledu po politični plati sto
r iti nekatere ukrepe, ker v n a 
sprotnem  prim eru ne bo hotel 
nihče prevzem ati sindikalnih ali 
drugih političnih dolžnosti.

Tov. Savič Momir: Ko obrav
navam o stanje sam skega doma, 
ne smemo mimo dejstva, da so 
naši delavci, ki stanujejo  p ri So
par ju, izpostavljeni izrednem u iz
koriščanju in stanujejo v izred
no slabih razm erah. Potrebno bo 
v okviru občine ali stanovanjske 
skupnosti pregledati stan je in u - 
gotoviti upravičenost stanarin .

Tov. Vovčko Viljem: TOZD IV. 
je  v pogledu varčevanja dosedaj 
največ storil. V oddelku samem 
so pa zelo slabe delovne razmere, 
ki bi jih  bilo potrebno san ira ti 
(mraz, slab zrak).

Tov. Gojkovič M arjana: Tudi 
v skladišču gotovih izdelkov so 
zelo slabi delovni pogoji. P red 
vsem pri nak ladan ju  avtom obi
lov. Potrebno bo naprav iti streho, 
da ne bodo delavke na dežju.



OZD steklarne Hrastnik
Tov. Kovač Franci: Pozdravi 

konferenco v im enu občinskega 
sindikalnega sveta H rastnik. P ri
družuje se razprav i o gradnji o- 
b ra ta  družbene prehrane, ker ta  
predlog je  prišel ravno iz v rst 
sindikalne organizacije steklarne. 
S indikati so odgovorni, da se u re 
di stan je prehrane, stanovanj itd.

P rip rav ljen  je družbeni dogo
vor o m inim alnem  življenjskem  
standardu, ki ga bodo vsi TOZD 
obravnavali. V njem  so zajeti vsi 
problem i, o katerih  je  konferenca 
na široko govorila. Povečani od
sto tek  za stanovanjsko izgradnjo 
bo izključno nam enjen za gradnjo 
stanovanj. Vsi prosilci stanovanj 
bodo anketiran i glede na potrebe 
stanovanja po razporeditvi in 
p rostornini stanovanja.

Že v mesecu m arcu bo ustanov
na skupščina kluba sam ouprav- 
ljalcev, k je r bo spreje t program  
dela, predvsem  v pogledu izobra
ževanja delegatov, odbornikov 
sindikata, m ladine in  vseh osta
lih. Iz razprave je bilo videti, da 
je  izredno veliko problem ov in  da 
v  1800 članskem  kolektivu m an j
ka koordinacijsko telo, ki b i ce
lotno delo vsklaj evalo, predvsem  
n a  bazi koord iniranja dela med 
TOZ.

Tov. Žagar A nton: K ritika, da 
nismo nič nared ili za zaščito de
lavcev, ne drži. Povdarja  pa, da 
bi lahko več napravili. Predvsem  
glede na izpade zaradi bolniške
ga staleža. V le tu  1975 je  bil iz
pad v TOZD II 7,5 %, v le tu  1976 
pa je  sedaj 20 %, k a r  je  nenor
malno. A nalizirati bo potrebno 
vzroke, ker gre p ri tem  za zapo
slene žene.

K onferenca bo m orala nekaj 
spregovoriti tud i o poslovanju 
podjetja, k a jti z rezu lta ti v  le tu  
1975 ne moremo b iti zadovoljni. 
Dovolj problem ov moremo še u -  
rediti, predvsem  glede odnosov 
do dela. Res je, da so nekateri 
prizadeti p ri dopustu, vendar po
datk i nam  pa kažejo, da sé je 
skupen procent dni dopusta v ko
lek tivu  v le tu  1975 dvignil, p red 
vsem glede na to, ker je  m inim a
len dopust 18 dni.

V kolektivu bo potrebno za ino
vacije im eti boljše razum evanje. 
Vsaka izboljšava dela daje večjo 
in  cenejšo proizvodnjo, zaradi te 
ga se ne sme negativno razp rav 
lja ti, k ad a r gre za m inim alne n a 
grade posameznim inovatorjem .

Direktor Maks Mrcina, dipl. 
ing: Že dalj časa se govori o in 
tegracijskem  postopku. Članom 
konference objasni, da dosedanji 
po tek  integracije S tek larna — Si
ja j, Tika, se je  razširil v združe
van je  steklarn , izdelovalcev f i
naln ih  razs veti javn ih  teles in  iz

delovalcev kartonske em balaže 
SRS. Sedaj se vodijo prip rave po 
dveh institucijah: 1. družbenopo
litičnih organizacijah, 2. sam o
upravnih  organih.

Vse prip rave se prepočasi od
vijajo, predvsem  zato, ker je  od
govorna oseba, ki to sprem lja, 
preobrem enjena. Po trebna bo po
moč, industrijska stek larska šola 
je  dala razpis za delovno mesto 
ekonomista, vendar dosedaj ni 
prijav , ali pa so prijave, ki niso 
upoštevne.

N astaja jo  težave, predvsem  gle
de na pripravo okvirnega progra
m a o ekonom ski in  politični u- 
pravičenosti integracije. Iskali 
smo zunanje strokovnjake ali 
službe, k i bi p rip rav ile  vso doku
m entacijo, vendar so usluge teh 
previsoke in  nesprejem ljive.

Je  pa še drug problem , da vsi 
delovni kolektivi niso zainteresi
ran i za to integracijo.

Tov. Gornik Peregrin: V našem  
oddelku nasta ja jo  izredne težave 
s tem, ker smo sprejeli družbene 
dogovore o varstvu  p ri delu. N uj
no bo potrebno rešiti problem e 
v zm esarni, k e r bodo sicer nasto
pile težave. Tudi tov. G ornik o- 
m eni krivico glede le tn ih  dopu
stov za delavce, ki so zaposleni 
v  kolektivu več kot 25 let. Meni, 
da im ajo drugi kolektivi v Zasav
ski regiji to bolje rešeno.

Ing. Us Aleksej: K ritika glede 
službe varstva  p ri delu n i um est
na. Res je, da so sedanje razm e
re  v zm esarni težke. V endar služ
ba varstva  p ri delu p rip rav lja  
sanacijski program  ureditve zme- 
sarne skupno z razvojno službo, 
tako da bo potem  ta  problem  re 
šen.

P rip rav lja  se tud i novo em ba
liran  j e sode, tako da bo stanje 
v tem  pogledu resnično boljše.

Tov. Krsnik Franjo: O bjasni 
vsem navzočim problem atiko gle
de letn ih  dopustov. Res, k rite riji 
so zelo strogi, vendar smo delno 
vsi sam i krivi, saj Smo sodelova
li p ri p rip rav i dokum entacije in  
kriterijev . Predlaga, da kom isija 
in  splošno kadrovska služba p r i
p rav ita  3 varian te  k rite rijev  za 
določanje dopustov. Drugič: v 
p rav iln ik  naj se vnese dopolnilo, 
da se za zaposlene žene s 25 leti 
delovne dobe in  50 leti starosti 
in  za moške s 30 leti delovne do
be in  55 leti starosti, lahko da več 
kot 30 dni dopusta.

V 1. 1976 se predvideva 1200 din 
regresa za le tn i dopust; v tej vso
ti je  vsakem u vračunan  tud i re 
gres oskrbnega dne v počitniš
kem  domu. Glede na izgubo v do
movih v le tu  1975 se je  potrebno 
na izvršnem  odboru konference

dogovoriti, kako v le tu  1976: ali 
se računa samo hrana, ali se 
vključi tud i cena prenočišča.

Tov. Cigelnjah Božo: Pozdravi 
letno konferenco v im enu sveta 
ZK steklarne. Glede dela podje
tja  se bo potrebno bolj zavzeti 
za dosego boljših rezultatov v 
proizvodnji. R azprava na skup
ščini podjetja p ri obravnavi za
ključnega računa za leto 1975 ni 
bila najboljša. K ritično lahko o- 
cenim, da se v razpravo niso 
vključili n iti vodje TOZD, ko so 
se obravnavali rezu lta ti poslova
nja. Meni, da le z skupnim  priza
devanjem  vseh družbenopolitič
nih organizacij bo mogoče v ko
lektivu doseči boljše razum evanje 
in  bolje rezultate dela, k ar je  cilj 
nas vseh. .

Tov. Selič Franc: N avaja pro
bleme, ki so se poraja li v  razp ra
vi na zboru delovnih ljud i v 
TOZD V., predvsem  problem  o

krogu ljudi, k ar ni pravilno, in  
predlaga, da se sistem dela spre
meni. Potrebno je  u red iti v p ra 
šanje plač, ker smo v  tem  pogle
du daleč za ostalim i kolektivi v 
H rastniku.

Na podlagi razprave se bodo 
oblikovali sklepi, ki bodo napo
tilo za bodoče delo predsedstva 
osnovne organizacije sindikata 
OZD steklarne. Sklepi bodo ob
jav ljen i v p rihodnji številki S te
k larja.

Povišan dodatek za vojake do
pustnike

Letna konferenca je  sprejela 
sklep, da se poviša dodatek za 
vojake, ki pridejo n a  le tn i do
pust, od dosedanjih 100 na 200 
din.

Sprememba pravilnika o po
smrtninah

P raviln ik  o posm rtnini je  bil 
spreje t pred več leti, zato se 
predlaga, da se napravijo  nekate-

Gostje in delegati na letni skupščini sindikata

krog bonov, vp rašan ja  dodatka 
na stalnost ob bolezni in problem  
povišanja plač za nekatera  delov
na m esta v TOZD V., ki se ni rea 
liziral, zaradi nerazum evanja o- 
stalih  TOZD.

Premec Jože: K ritično oceni 
delo sindikalne organizacije, m e
ni, da se delo odvija v  ozkem

re sprem em be glede na izplačilo 
posm rtnine ožjih sorodnikov.

Skupščina sindikata poveri iz
vršnem u odboru konference o- 
snovne organizacije sindikata, da 
prip rav i predlog in  ga da v  raz
pravo posameznim osnovnim o r
ganizacijam  TOZD v  potrditev.

Rigo

S tek larna H rastn ik  
TOZD VI:
»Menza in  počitniški domovi«
razpisuje prosta delovna m esta za določen čas 
(od 1. 6. do 15. 9. 1976), in to:

ZA POČITNIŠKI DOM PORTOROŽ:
1. K uharica 1
2. Kuhinjska pomočnica 2
3. S erv irka 2
4. Pomivalka 1
5. Sobarica " 1

ZA POČITNIŠKI DOM BOHINJ:
T. K uhinjska pomočnica —

servirka 1
2. Sobarica — pom ivalka 1

Za razpisana prosta delovna m esta im ajo prednost osebe s 
potrebno kvalifikacijo (gostinsko ali potrebno priučeno dobo). 
V p rijav i nam  na kratko opišite vašo izobrazbo in dosedanje 
delo.
P rijave lahko pošljete po pošti ali osebno oddate v pisarni 
TOZD VI!



8 . s r e č a n je  s a m o u p r a v lja lc e v  J u g o s la v i j e  v  K r a g u je v c u
RSZS Slovenije me je  im eno

val za delegata 8. srečanja dele
gatov sam oupravljalcev »RDEČI 
PRAPOR« v K ragujevcu. V so
boto, 14. feb ruarja  je  srečanje 
sam oupravljalcev svečano odprl 
z dvigom rdeče zastave z nap i
som SAMOUPRAVA na drog 73- 
letn i delavec tov. V ladislav Sav- 
čič p rv i predsednik DS zavodov 
Crvene zastave.

To so bile glavne pripom be na 
zadnjih  zborih delovnih ljud i v 
steklarni H rastnik.

Po vsebini in  organizaciji kva
litetno p rip rav ljen i zbori delov
n ih  ljud i po TOZD v OZD stek

la rn i H rastn ik  so bili odraz razu
m evanja in so ponovno dokazali, 
da velika večina članov delovne
ga kolektiva razum e vso potrebo 
po reševanju  širše družbene go
spodarske problem atike in  da je 
tudi večina TOZD sprejela in  po
trd ila  predlagane rešitve pokri
van ja  izgub v elektrogospodarstvu 
in  železniško — luškem  prom etu 
za leto 1975.

P ri obravnavi predlogov za po
krivan je izgub so člani delovne 
skupnosti iznesli nešteto proble
mov, ki so neposredno povezani 
z odpravo ali vsaj znižanjem  iz
gub. Skoraj vsi zbori delovnih 
ljud i so bili enotni, da bi podje
tja , za katera  bi b ili kot podpisa- 
te lji družbenega dogovora dolžni 
pokrivati izgubo, m orala najprej

Nato je  udeležence pozdravil 
predsednik letošnjega srečanja 
Angel Čemerski, predsednik CK 
ZK M akedonije. Po pozdravnem  
govoru je  predsednik ZS Jugo
slavije Mika Špiljak odprl dom 
sam oupravljalcev. V tej stavbi se 
bodo delovni ljud je usposabljali 
za nadaljn je  uresničevanje de
lavskega sam oupravljanja.

ta  n a jti svoje lastne rezerve. N a
nizano je  bilo nešteto problemov, 
z odpravo katerih  bi sigurno tudi 
znižali lastne stroške (kot razni 
deputati, popusti, dodatki), p red 
vsem v elek trogospodarstvu’ in

železnici. K ritično je  bilo ocenje
no vprašan je osebnih dohodkov 
po SIS glede na problem  nizkih 
osebnih dohodkov v kolektivu. 
Postavilo se je  vprašan je uprav i
čenosti ustanovitve delovnih mest 
ta jn ikov  po KS te r se v tem  p r i
m eru predlagalo, da bi se skušala 
n a jti le drugačna rešitev. V tem  
prim eru  bo potrebno upoštevati 
predloge in m nenja zaposlenih, v 
nasprotnem  prim eru  pa jasneje 
prikazati stvarne potrebe.

Na drugi stran i je  bil k ljub  te 
m u v celoti po trjen  predlog za 
financiran je SIS, financiranje 
k ra jevn ih  skupnosti, ustanovitev 
kluba sam oupravljalcev, p red 
vsem je bil podprt predlog, da 'se 
poveča odstotek za stanovanjsko 
izgradnjo od 6 na 9 %  s pripom -

V sejni dvorani so slovesno iz
ročili partijske  knjižice petdese
tim  najboljšim  m ladincem  iz 
Beograda te r  petdesetim  iz K ra
gujevca. Po podelitvi partijsk ih  
knjižic so prečitali pozdravno 
pismo tov. Tita, pokrovitelja p ro
slave stoletnice »RDEČEGA 
PRAPORJA«.

Nato smo se udeleženci p rese
lili v veliko kongresno dvorano

bami, da se 3 % resnično nam e
nijo  za gradnjo novih stanovanj, 
da se stanovanja delijo po po tre
bi zaposlenega in se p ri tem  izo
gibati enostranskem u reševanju  
prošenj, tako da se ne bi omogo
čila m enjava stanovanja nekate
rim  članom kolektiva večkrat v 
nekaj letih.

Pozitivne odločitve članov de
lovnih skupnosti so pokazale, da 
im ajo zaposleni v stek larn i razu
m evanje za problem e širše druž
bene skupnosti. Večina zaposlenih 
pa meni, da se kolektiv  sklicuje 
le ob prilikah, ko gre za solidar
nost ali financiran je izven kolek
tiva, m edtem  ko je  o ostalih p ro 
blem ih prem alo inform iran.

Slabo je  bilo to, ker niso prišli 
na vse zbore delovnih ljud i p red 
stavniki SIS, da bi tolm ačili n a 
čin delitve sredstev. Z aradi tega 
je  že nastajalo  vprašanje, ali 
sp reje ti ali ne sp reje ti pred laga
ne varian te finansiranja.

Zaradi izredne zain teresiranosti 
zaposlenih v stek larn i za gradnjo 
obrata  družbene prehrane je  bilo 
v tem  pogledu izredno živahna 
razprava. F inansiran je obrata 
družbene p rehrane so potrdili 
(razen nejasnosti in  ponovnih za
htev  po pojasnitv i v TOZD IV) 
z dodatkom, da se kolektivu ste
k larne H rastn ik  in  vsem v spod
n jem  H rastn iku  omogoči dostava 
toplih jedil (topla malica, kosilo, 
večerja) s tem, da se organizirajo 
jedilnice. V nasprotnem  prim eru 
člani delovne skupnosti s tek lar
ne, ki stanujejo  v spodnjem  delu 
niso v enakopravnem  položaju 
glede na stroške, ki bi jih  imeli 
s prevozom do obrata družbene 
p rehrane (ki se predvideva na 
Logu). Ta pomislek so imeli tud i 
člani kolektiva v TOZD IV, ko 
niso sprejeli način finansiranja.

Delovni ljud je so ocenili, da so 
dnevni redi bili preobširni, da 
je  zelo težko vse problem e tako 
strn jeno reševati.

Ponovno se je  pokazala enot
nost delovnega kolektiva stek la r
ne, da kvalite tna prip rava zbo
rov vpliva na odločitve, ki se 
sprejem ajo na takšn ih  zborih.

Kot zaključek pa še to! P o treb 
no bo v bodoče, da se posamezne 
regije in gospodarske organizaci
je  p ri rešev.anju tako perečih p ro
blemov, kot je  pokrivanje izgub, 
najprej vpraša: Ali so sami po
iskali vse poti in možnosti zniža
n ja  stroškov, predvsem  v tem  
pogledu, da svoje člane delovne 
skupnosti postavijo v enakoprav
ni položaj z vsemi, ki smo se se
daj solidarizirali z njim i kljub 
temu, da imamo nerešenih izred
no veliko problem ov v lastn ih  
kolektivih (plače, stanovanja, re 
gresi, deputati) itd.

ŠUMADIJA, k je r je  predsednik 
Srečanja tov. Angel Čemerski po
dal glavni re fera t z naslovom 
Delegatski sistem v praksi. V re 
fera tu  je  bilo predvsem  poudar
jeno vprašan je razvoja delegat
skega sistem a v tem eljn ih  orga
nizacijah združenega dela te r  v 
k ra jevn ih  skupnostih.

Pozitivno je  bilo ocenjeno 
funkcioniranje delegatskega m e
hanizm a, da so delegatski odnosi 
v sorazm erno kratkem  roku b i
stveno prispevali k  razvoju sa
m oupravljanja, da delegati kaže
jo vse večje zanim anje, da bi re 
ševali vsa tem eljna vprašan ja 
delovnih ljudi. Delegatski sistem 
je  močan dejavnik  zagotavljanja 
odločilne vloge delavskega raz re 
da ne samo v združenem  delu, 
tem več tud i v političnem  živ lje
nju. Na koncu refera ta  je  Angel 
Čemerski dejal: »Prepričan sem, 
da bo vsestranska m enjava m iš- 
lenj na tem  srečan ju  sam ouprav
ljalcev RDEČI PRAPOR dalo 
novih pobud v u s tv a rjan ju  dele
gatskih odnosov v neposredni 
družbeni praksi in  s tem  p red 
stavljalo  najboljši dokaz naše 
pripravljenosti, da se borim o za 
realizacijo politike ZK Jugoslavi
je  in  obveze, ki jo  pred  nas po
stav lja  tovariš Tito.«

Istega dne popoldne je  b ila v 
hali zavodov Crvena zastava 
slavnostna akadem ija ob stolet
nici delavskih dem onstracij 
RDEČI PRAPOR.

Drugega dne smo se delegati 
razvrstili v štiri komisije, in  si
cer:

1. U stvarjan je  delegatskega si
stem a TOZD

2. Funkcioniranje skupščinske
ga sistema.

3. U stvarjan je  delegatskega si
stem a v m estnih skupnostih.

4. U stvarjan je delegatskega si
stem a v sam oupravnih interesnih 
skupnostih.

Sam sem se udeležil prve kom i
sije, ker je -b ilo  v refera tih  p re 
cej podrobno razčlenjeno, s kakš
nim i težavam i in uspehi se sre
čujejo delovne organizacije iz vse 
Jugoslavije. Predvsem  je  bilo 
poudarjeno, naj bi se m ateriali 
pravočasno posredovali delegaci
jam, da naj bi b ila vsebina s tr 
n jena v čim k rajših  oblikah te r 
v razum ljivih besedah, da jih  
lahko razum ejo vsi delegati ozi
rom a vsi delovni ljudje.

V ponedeljek, 16. feb ruarja  je 
bilo plenarno zasedanje, k je r so 
predsedniki komisij podali poro
čila o delu komisij. V nadaljeva
n ju  so im enovali in  izvolili od
bor 9. srečanja sam oupravljalcev, 
ki bo leta 1977 v K ragujevcu.

Ža predsednika odbora so iz
volili predsednika CK ZK Srbije 
dr. T ihom irja Vlaškaliča. Po za
sedanju je  vse udeležence 8. 
srečanja RDEČI PRAPOR pova
bil na banket predsednik Angel 
Čemerski. Na koncu smo si slo
venski delegati ogledali muzej 
NOB in se nato poslovili od m e
sta Kragujevca.

To srečanje mi bo ostalo v le
pem spominu, da se bom še bolj 
zavzemal, da bi delegatski odno
si te r  sam oupravljanje še bolj 
zaživelo tud i v naši delovni orga
nizaciji kot v občini te r  prineslo 
še mnogo uspehov.

ZBORI  DELOVNIH LJUDI OZD STEKLARNE
FINANSIRANJE DA — VENDAR ISKATI NOTRANJE REZERVE 
TUDI V LASTNIH VRSTAH — ZAHTEVE PO VEČJI INFORMIRA
NOSTI — HITREJE REŠEVATI PROBLEME

Naše sodelavke na zboru delovnih ljudi v naši največ ji TOZD I.

Z zbora delovnih ljudi v TOZD I. Rigo Janez Ciglar



SVET ZVEZE KOMUNISTOV STEKLARNE

O le tn ih  k o n f e r e n c a h  o sn o v n ih  o rg a n iz a c ij  
Z veze  k o m u n is to v  v  k o le k t iv u

ZAKLJUČKI IN  RAZPRAVE NA LETNIH KONFERENCAH OO ZK 
steklarne kot tudi predlogi elanov Sveta ZK m orajo b iti osnovno 
izhodišče za pripravo program a dela.

Ocena izvršenih le tn ih  konfe
renc Osnovnih organizacij. Zveze 
kom unistov steklarne je  nakazala 
niz problemov, s katerim i se bodo 
v prihodnjem  obdobju srečevali 
kom unisti steklarne H rastnik. 
Svet ZK OZD steklarne meni, da 
m orajo postati osnovno vodilo za 
pripravo realnega program a 
predvsem  predlogi iz razprav  na 
le tn i konferenci posamezne OO 
ZK v kolektivu, kot tudi predlogi, 
ki so bili podani na sestanku Sve
ta  ZK steklarne.

Tov. sek re tar sveta Cigeljnak 
Božo je v svojem  uvodnem  izva
ja n ju  nakazal nekaj bistvenih 
problemov, ki m orajo b iti v os
predju pri nadaljn jem  delu kom u
nistov steklarne. Predvsem  je 
treba, da se p ri nadaljn jem  delu 
izognemo napakam , ki so se p ri 
političnem  delu v kolektivu doga
jale. Ocena dosedanjega dela o r
ganizacije Zveze kom unistov v 
stek larn i je  bila, da so se neka
tere akcije vršile prem alo organi
zirano, spreje tih  je  bilo izredno 
veliko pozitivnih sklepov, ki pa 
v veliki večini niso bili realizi
rani.

V program u za bodoče delo bo 
potrebno vnesti nalogo, da se po
sveti več pozornosti sami ideološki 
vzgoji članov Zveze kom unistov, 
v tem  pogledu se m orajo spreje ti 
konkretn i program i kot sem inar
ji, tečaji, ideološki krožki, ker le 
tako bodo kom unisti sposobni se
danjim  velikim  nalogam  v kolek
tivu. Posvetiti je treba več pozor
nosti delu z mladino, sindika
tom, da se iz teh v rst sprejem a 
več novih članov v Zvezo kom u
nistov. Ena od osnovnih nalog pri 
delu m ora biti spoznanje, da le 
z več k ritike  in  sam okritike v 
kolektivu lahko dosegamo boljše 
m edsebojne odnose in h itre jše 
odpravljanje napak.

P red nam i so volitve sam o
upravn ih  organov v mesecu m ar
cu, prip rave nanje bo ena osnov
nih političnih akcij organizacije 
Zveze komunistov, m ladine in 
sindikata.

Člani sveta ZK so v ospredje 
postavljali vprašanje boljšega in 
form iran ja članov delovne skup
nosti o vseh sam oupravnih aktih, 
ki so bili dosedaj sprejeti. Ocena 
je bila, da ravno glede na p rem aj
hno inform iranost nastajajo  v 
kolektivu nekatere dezinform aci
je, ki škodujejo političnem stan ju  
v celotnem kolektivu.

Pospešiti bo treba delo ko
misije, ki p rip rav lja  analitično 
oceno delovnih mest, ker bo to 
osnova za bodoče nagrajevanje v 
kolektivu. P ri tem  je  treba rešiti 
vprašan je najn ižjih  plač. K ajti 
ocena je  bila, da je  to eden izmed 
najbolj perečih problemov, glede 
na dosedanjo fluktuacijo, pred
vsem kadrov s srednjo izobrazbo 
in kvalificiranih delavcev iz p ro
izvodnje.

F luktuacijo  povzročajo tudi 
drugi vzroki, kot neurejena vp ra
šanja družbenega standarda (sta
novanje, samski dom, družbena 
prehrana). V razpravi je  bil izne-

šen tudi problem  analize zasedb 
po izvršiteljih  po posameznih 
TOZD, kot tud i zaposlitev (pra
vilno) za delovne invalide, p red 
vsem pa tudi boljše organiziranje 
posameznih sektorjev  in  služb v 
podjetju  kot celota.

To so bila nekatera  osnovna 
izhodišča in misli, k i bodo služila 
svetu ZK stek larn  za pripravo 
realnega program a v naslednjem  
obdobju. Poleg teh  m isli in  p red 
logov bodo upoštevani tud i že 
spreje ti sklepi in predlogi za b o lj
šo organiziranost proizvodnje, 
boljšo disciplino, odgovornost itd.

Med ostalim i problem i je  svet 
ZK stek larne obravnaval tud i

Kako vključiti celotni um ski 
potencial vseh delovnih ljudi, ki 
naj bistveno pripom ore p ri stabi
lizaciji našega gospodarstva,

To je  vprašanje, ki se postav
lja  pred organizatorje akcije m a
sovne inovacijske dejavnosti. Da 
je  pom embnost te  akcije družbe
no zelo pom em bna je  dokaz, da 
je republiški sindikat organiziral 
v D olenjskih Toplicah sem inar za 
organizatorje in nosilce te  druž
beno pomembne dejavnosti.

S tatistični podatki kažejo, da 
so tej dejavnosti že pred  II. sve
tovno vojno v nekaterih  državah 
organizirano prisluhnili. Velika 
ekspanzija pa nastopi predvsem  
po II. svetovni vojni. Letno je v 
svetu prijav ljeno  okrog 400.000 
izvirnih izumov, seveda je p rijav  
več, ker so posamezni izumi p ri
jav ljen i v več državah. To je  za
rad i zaščite uporabnosti, k ar je 
v skladu z m ednarodnim  spora
zumom. Zanim iv je  naslednji p ri
m er: od vseh p rijav ljen ih  inova
cij, 400.000 letno, je  v razvitih  
državah registrirano 95 %  vseh 
izumov, torej le 5 %  odpade na 
ostale dežele. Iz naslednjega p r i
kaza je razvidna prim erjava po
sameznih dežel, kak  odstotek za
poslenih je  vključen v množično 
inventivno dejavnost.
ZDA 22 °/o vseh zaposlenih
v ZRN 8 % vseh zaposlenih
v DDR 25 %  vseh zaposlenih
v Jugoslav. 0,2 %  vseh zaposlenih
ali povedano v absolutnih števil
kah: v Švici je na 1 m ilijon p re 
bivalcev prijavljeno 1000 paten 
tov, v Jugoslaviji pa na 1 milijon 
prebivalcev 50 patentov. Mislim, 
da so podatki po svoje zelo za
nimivi. Pa m orda še enega: v 
ZDA im a G eneral Motors Corp 
od ca. 700.000 zaposlenih k a r
200.000 prijav ljen ih  predlogov.

Da bomo lahko ocenili gospo
darski pomen inventivne dejav
nosti, uporabim o povprečno sta 
tistično ugotovljeno vrednost izu
ma, ki je  100.000 din (ali 10 S 
milj.). Iz navedenega lahko za-

gradivo za zbore delovnih ljud i 
po posameznih TOZD. P red člane 
ŽK je postavil nalogo, da se ak 
tivno vključijo v razprave na 
zborih. Tem eljito bo potrebno ob
ravnavati zaključne račune OZD 
in TOZD, tako da bodo sleherne
m u članu skupnosti znani proble
mi poslovanja.

Svet ZK steklarne je  obravna
val problem atiko integracije, kot 
je  bilo prvotno predlagano: STE
KLARNA — S IJA J — TIKA. V 
tem  pogledu je  potrebna tem elji
ta  politična ocena, zakaj ni prišlo 
do končne realizacije postavlje
nega program a. Obenem svet ZK 
potrdi im enovane člane kolekti
va, ki delujejo v kom isiji za p ri
pravo integracije stek larn  SRS — 
S IJA J — TIKA te r jih  pooblasti, 
da vodijo akcijo naprej. Naloga

ključimo, da je v akciji stabiliza
cije našega gospodarstva obvezno 
ak tiv ira ti vse, ki so sposobni, da 
s svojim  razumom nekaj p rispe
vajo. M orda je  potrebno pojasniti, 
kaj vse je  inovacija:

Inovacijska dejavnost obsega 
celotno gospodarsko področje. Ne
kateri so, ki si tolm ačijo, da je  
možno inovacijsko območje le na 
tehničnem  področju, vendar ni ta 
ko. Zasledimo inovacije v bolj
šem organiziranju dela, boljši o r
ganizaciji prodaje, večji varnosti 
na delovnem m estu itd. S kratka 
na vseh področjih, ki im ajo vpliv 
na boljše gospodarjenje, v a rn e j
še in lažje delo.

Ocena inovacijske dejavnosti v 
Jugoslaviji je  naslednja:

Ta dejavnost ni organizirana, 
je  anonimna. Zaradi že ugotov
ljene pomembnosti pa je  zastav
ljena splošno družbena akcija, da 
se ta  dejavnost organizira.

N ekatere večje delovne organi
zacije, kot je  npr. ISKRA, so že 
precej pred ostalimi, zaradi tega 
tudi že prvi zadovoljivi rezultati. 
V ISKRI im ajo organizirano služ
bo za industrijsko lastnino, ki si
stem atsko organizira množično 
inventivno dejavnost, rezu ltat te 
ga je  »vsak teden nova patentna 
prijava«.

Ta prim er je  lahko vzpodbuda, 
da se ustrezno organiziramo. Da 
v svoje sam oupravne akte in  s ta 
tu te  TOZD vnesemo dopolnilna 
m erila, ki bodo sistem atsko u re 
ja la  in vzpodbujala to umsko de
lo. S tem  člankom želim prikaza
ti dejansko stan je na celotnem 
področju inovacije, istočasno pa 
želim tudi v našem  kolektivu 
vzpodbuditi to dejavnost, vendar 
mislim, da moram o v kolektivu 
vsi aktivno pospešiti to dejavnost, 
tud i družbenopolitične orga
nizacije, organe sam oupravljanja 
in vodilno osebje. Mislim, da bo 
potrebno v sam oupravni ak t za
pisati, da je  oviranje inventivne 
dejavnosti hu jša delovna kršitev. 
P rav  tako, pa bo potrebno poza
biti na stare parole, kadar bo po
trebno odločati o ustreznih na-

komisije je  pa, da prip rav i tem e
ljito politično in ekonomsko oce
no upravičenosti te integracije, v 
kolikor do nje pride. Predhodne
ga sestanka v Rogaški S latini se 
udeleže štirje  člani sveta ZK ste
klarne.

Po obširni razpravi glede sklica 
problem ske konference se na 
predlog sekre tarja  konference ZK 
PIrastnika, tov. Logarja Sama, po
čaka, ker se m ora vprašanje or
ganiziranosti organizacije Zveze 
kom unistov v S teklarni H rastn ik  
ponovno prouči in prilagoditi s ta 
tu tu  ZKS. V tem  pogledu bo ko
m ite ZK H rastn ik  organiziral se
m inar za sekretarje , ki bo ta  p ro
blem organiziranosti v celoti ob
ravnaval, poleg tega še vprašanje 
družbene samozaščite.

Rigo

gradah. Če je  novacija strokovno 
in ekonomsko dokazana, je  avtor 
upravičen na nagrado, ki je  v 
skladu s pravilnikom , ne glede 
kaj je  po poklicu in na katerem  
delovnem m estu je  redno zapo
slen.

Jasno je, da im ajo nekateri, do
ločeno prednost z ozirom na delo, 
ki ga opravljajo  in z ozirom na 
izobrazbo. Vendar, v kolikor bodo 
zaradi teh prednosti, tud i več um 
sko ustva rja li je  to naša skupna 
korist.

Vsi, ki bodo p rijav lja li svoje 
izume ali koristne predloge, n^j 
to izvršijo pismeno, da se p repre
čijo možne kasnejše nevšečnosti. 
Za prijavo se lahko poslužijo ob
stoječih form ularjev.

Za zaključek pa še naslednja 
misel: čimprej izdelati seznam 
vseh problemov v tovarni, jih  
javno oglasiti, kar naj bo povod 
za prvo akcijo množične inven
tivne dejavnosti v STEKLARNI 
HRASTNIK

ing. Žagar Anton

Z A H V A L A
Spoštovani sodelavci. Težko 

najdem  prim ernih besed, s k a 
terim i bi se vam  zahvalil za 
vašo pozornost ob odhodu v 
pokoj. Z veseljem  se bom spo
m injal daril in prisrčnosti, s 
katero smo se poslovili. Poseb
no rad  bi se zahvalil za bese
de slovesa ing. Guza ju  Jožetu, 
kakor tudi vsem ostalim  za 
spodbudne besede.

Želim vam  kar največ de
lovnih uspehov in obilico o- 
sebnega in družinskega zado
voljstva.

V iktor Hudi

Z A H V A L A
Sodelavcem in sodelavkam 

iz brusilnice TOZD I se iskre
no zahvaljujem  za lepo darilo, 
katerega ste mi izročili ob mo
jem  odhodu v pokoj.

M arija Vlaj

KAKO ORGANIZIRATI MNOŽIČNO 
INVENTIVNO DEJAVNOST V OZD



IZ DELA OBČINSKE SKUPŠČINE
V četrtek, dne 26. feb ruarja  

1976, je  bilo sklicano 1. skupno 
zasedanje delegatov zbora zdru
ženega dela, zbora k rajevn ih  
skupnosti in družbenopolitičnega 
zbora Skupščine občine H rastn ik  
te r delegatov skupščin sam o
upravn ih  in teresn ih  skupnosti ob
čine H rastn ik  in  13. zasedanje 
delegatov zbora združenega dela, 
zbora k ra jevn ih  skupnosti in 
družbenopolitičnega zbora Skup
ščine občine H rastnik.

Delegati vseh treh  zborov 
Skupščine občine in  delegati 
skupščin sam oupravnih interesnih 
skupnosti občine H rastn ik  so na
1. skupnem  zasedanju sprejeli n a 
slednje ugotovitve, zaključke in 
sklepe :

P ri obravnavi predloga druž
benega dogovora o razporejan ju  
dohodka v le tu  1976 so ugotovili, 
da so v predlogu družbenega do
govora navedene stopnje za fi
nanciran je sam oupravnih in te
resn ih  skupnosti v okviru občine, 
regije in republike sam oupravno 
uskla j ene — dogo vor j ene. Skupna 
stopnja po tem  dogovoru bo raz
lična v posameznih občinah. V 
občini H rastn ik  bo znašala 30,03 % 
od tega za »občinske« sam ouprav
ne interesne skupnosti 7,37 °/o. V 
le tu  1975 je  znašala skupna stop
n ja  29,60 %, za »občinske« in te
resne skupnosti pa 7,42 %.

Iz navedenega izhaja, da gre ce
lotna razlika povečane stopnje od 
29,60 '% na 30,03 %  ali za 0,43 %  in 
za 0,05 %  zaradi znižanja stopnje 
za »Občinske« sam oupravne in te
resne skupnosti na račun  pove
čanih potreb regionalnih in re 
publiških in teresn ih  skupnosti 
(pokojninsko invalidsko zavaro
vanje, Zveza skupnosti otroškega 
varstva  SRS).

Delegati vseh treh  zborov ob
činske skupščine te r  delegati 
skupščin sam oupravnih in teres
nih skupnosti občine H rastn ik  so 
sprejeli:

— Predlog za povečanje p ri
spevka za stanovanjsko izgradnjo 
od 6 °/o na 9 %, s čem er se bo 
omililo pom anjkanje stanovanj 
in pospešila njihova graditev.

— Začeto akcijo občinskega 
sveta Zveze sindikatov H rastn ik  
za izgradnjo obrata družbene 
prehrane, za k a r bi v občini zdru
ževali sredstva v višini 100.— din 
mesečno na zaposlenega.

— Predlog za zagotovitev
1,000.000.— din za pripravo p ro 
jektov za izgradnjo športne dvo
rane v H rastniku, k ar je v skla
du s sprejeto občinsko resolucijo 
za leto 1976.

— Predlog o sistem atskem  fi
nanciran ju  krajevnih  skupnosti, 
k i je  v skladu z družbenim  dogo
vorom v okviru vseh treh  zasav
skih občin. P rav  tako delegati 
sprejem ajo predlog za sklenitev 
sam oupravnega sporazuma, ki je  
bil spreje t tud i na izrednem  za
sedanju delegatov zbora k ra jev 
n ih  skupnosti. Po tem  dogovoru 
naj bi zaposleni v občini v letu  
1976 združevali sredstva po 300.— 
din na zaposlenega letno za fi
nanciran je potreb krajevnih  
skupnosti.- Za funkcionalno de
javnost k ra jevn ih  skupnosti pa 
bi se zagotovila sredstva v občin
skem proračunu.

Na podlagi teh  sklepov in skle
pov zborov delavcev te r delovnih 
ljud i in občanov so delegati zbo
ra  združenega dela, zbora k ra jev 
n ih  skupnosti in  družbenopolitič
nega zbora te r delegati skupščin 
sam oupravnih interesnih skupno
sti sprejeli sklep o podpisu druž
benega dogovora s tem, da se 
pred  podpisom upoštevata nasled
n ja  zaključka:

— Izvršni svet Skupščine ob
čine H rastn ik  se zadolži, da 
družbeni dogovor o razporejan ju  
dohodka v le tu  1976 v občini 
H rastn ik  uskladi z določili re 
publiških in  občinskih družbeno
političnih organizacij.

— Družbenopolitične organiza
cije občine H rastn ik  naj s svojo 
politično akcijo v vseh tistih  
TOZD oz. OZD, ki niso pristopile 
k podpisu družbenega dogovora, 
zadevo dajo ponovno v obravna
vo in na ta  način dosežejo, da 
bodo vse TOZD, OZD, KS in sa
m oupravne interesne skupnosti 
občine H rastn ik  pristopile k  pod
pisu tega dokum enta, ker je  iz 
poročila p redstavnika izvršnega 
sveta izhajalo, da predloga o 
združevanju sredstev za zgradi
tev obrata  družbene prehrane, za 
financiran je k ra jevn ih  skupnosti, 
kakor tud i predloga o povišanem 
stanovanjskem  prispevku niso 
sprejeli: TOZD IV. S tek larna 
H rastnik, zbor delavcev na O- 
snovni šoli N arodnega heroja 
Rajka, zbora delavcev Vzgojno- 
varstvenega zavoda te r  zbor de

Delegati vseh zborov skupščine občine Hrastnik na zasedanju 26. 2.1976

lavcev Zdravstvenega doma Za
savje, enota H rastnik.

— Z ozirom na to, da se regio
naln i skupnosti zdravstvenega za
varovanja in varstva  L jubljana 
zagotavljajo sredstva po družbe
nem  dogovoru o razporejan ju  do
hodka v le tu  1976 po stopnji 
7,45 %  prispevka iz OD, njihov 
predlog pa je  stopnja 7,53 °/o, se 
predlaga strokovnim  službam, da 
z m edsebojnim  usk lajevanjem  to 
vprašan je rešijo.

— D ružbeni dogovor podpiše za 
Skupščino občine H rastn ik  p red 
sednik zbora združenega dela 
Skupščine občine H rastnik.

Delegati so na zasedanju posta
vili naslednja delegatska v p raša
nja :

— LESKOVŠEK Franc, delegat 
KS H rastn ik  — spodnji del:

K daj bo izveden prik ljuček  iz 
naselja  Podkraj-spodnji del, na 
cesto H rastn ik  — Trbovlje?

Na vprašan je m u je  odgovoril 
predsednik skupščine te r  pove
dal, da se bo zadeva uredila v  ne
kaj dneh, ker je  s Skupnostjo za 
ceste SR Slovenije dogovorjeno, 
da se bo na tem  m estu postavilo 
ogledalo te r  dva dopolnilna p ro
m etna znaka.

— CESTNIK Peter, delegat k ra 
jevne skupnosti Dol p ri H rastn i
ku, je  predlagal, da se družbeni 
dogovor dopolni v tem  smislu, da 
bi se v KS Dol p ri PIrastniku 
zgradila jedilnica, nam enjena za 
delovne ljud i in  občane KS Dol, 
kam or bi jedila prevažali iz obra
ta  družbene prehrane v H rastn i
ku, te r  da b i se pristopilo k  izde
lavi štud ije za zgraditev objekta 
za družbenopolitične oz. druge 
organizacije.

Na zasedanju je  bilo ugotovlje
no, da predlog delegacije KS Dol 
p ri H rastn iku  ne m ore b iti upo
števan in vsebovan v dogovoru 
o razporejan ju  dohodka v le tu  
1976, ker o tem  predlogu niso 
razprav lja li zbori delavcev in  ob
čanov in je  to le naloga, ki 
jo v okviru svojih možnosti lah 
ko izpelje le KS Dol p ri H rastn i
ku  sama.

Glede pridobitve ustreznih pro
storov za družbenopolitične in 
druge organizacije, pa je  po treb
no zadevo širše proučiti, p rip ra 
viti ustrezno urbanistično in  d ru 
go tehnično dokum entacijo te r 
poiskati soinvestitorje oziroma na 
drug način zagotoviti potrebna fi
nančna sredstva.

V občinskem družbenem  dogo
voru ta  zahteva ne m ore biti za
jeta, ker v občini doslej o njej 
razen občanov v KS Dol, ni nihče 
razprav lja l oz. sklepal.

— SENICAR Ernest, delegat 
TOZD V. S teklarne H rastnik, je  
postavil vprašanje, kako bo po 
dograditvi družbene p rehrane o- 
mogočeno koriščenje obrokov de
lavcem  zaposlenim v Steklarni?

Odgovorjeno m u je  bilo, da 
bodo m orale vse TOZD, OZD in 
druge delovne organizacije im eti 
v svojih obratih  ali v njihovi b li
žini lastne jedilnice.

— ŠPEGLIČ Ana, delegat 
skupnih služb OZD TKI H rastnik, 
je postavila vprašanje, kako bo 
s financiranjem  gradnje obrata 
družbene prehrane v prim eru, če 
v prihodnjem  le tu  ne bi bilo r e 
gresa za tople malice?

Odgovorjeno ji je  bilo, da do
govor zasleduje cilj, da v občini

zgradimo ta  obrat, k a r pomeni, 
da bi m orali delavci tud i v tem  
prim eru iž sredstev, s katerem i 
gospodarijo, izločati za te  nam e
ne dogovorjeni znesek.

— KMET Lado, delegat skup
ščine skupnosti otroškega v arst
va, je  opozoril delegate na pereče 
vprašan je na področju predšol
skega varstva otrok.

Ugotovil je, da kapacitete VVZ 
v občini ne zadoščajo za potrebe, 
ki se kažejo na tem  področju in 
da tudi obstoječi objekti ne od
govarjajo sodobnim potrebam  
varstva otrok. P redlagal je, da bi 
o tem  vprašan ju  vsi p risto jn i v 
občini razm islili zlasti v tej sm e
ri, da bi po izteku uvedenega 
sam oprispevka v letu  1976, ta  
prispevek podaljšali in tako za
gotovili sredstva za gradnjo in 
m odernizacijo objektov za po tre
be na tem  področju.

Predsednik skupščine je  na iz
vajan je  tov. K m eta odgovoril, da 
po vsej verjetnosti tako kot na 
ostalih področjih obstajajo tud i 
tu  določeni problemi, da pa je 
p ri tem  potrebno vedeti in  upo
števati naslednje:

Iz obstoječe evidence otrok v 
občini je razvidno, da je  število 
otrok, ki bi jih  zajelo otroško 
varstvo (letniki 1972, 1973, 1974, 
1975) približno 540 in  da je  od 
teh  otrok vključenih v varstvo 
320. To pomeni, da je  v občini 
zagotovljeno varstvo za 59 % vseh 
otrok, katerim  lahko nudim o to 
varstvo, ker za otroke do starosti 
dveh let nim am o ustanove. Če 
upoštevam o tud i potrebe po v a r
stvu teh  otrok, pa pomeni, da je 
v občini približno 780 otrok sta 
rih  od 0 do 6 let in da je  od ce
lotnega števila teh  otrok v v a r
stvu  320, k a r  pomeni 40,5 %. Ob 
upoštevanju, da imamo v občini 
zaposlenih 38 °/o žena in da je  v 
republiki Sloveniji zajetih  v p red
šolsko varsto  približno 20 % otrok 
in  da je  odstotek zaposlenih že
na 43 %, lahko zaključimo, da 
imamo to področje urejeno da
leč nad stanjem  v republiki. To 
pa h k ra ti pomeni, da m oram o p ri 
nadaljn jem  razvoju  tega področ
ja  upoštevati dejansko stan je in 
spreje ti realne predloge o p ro
gram ih za nadaljn i razvoj otroš
kega varstva v občini.

Zbor združenega dela, zbor 
k ra jevn ih  skupnosti in  družbeno
politični zbor Skupščine občine 
H rastn ik  so sprejeli:

Predlog dogovora o splošni po
rab i v občinah v le tu  1976 in p ri 
tem  ugotovili:

— Da bo po predlogu dogovora 
proračunska poraba v občini 
H rastn ik  v le tu  1976 za ca. 9 % 
višja od porabe v letu  1975 in  bo 
znašala ca. 9,900.000 din.

P roračunska poraba na preb i
valca v naši občini bo znašala le 
788,— din te r  je  po tej porabi 
občina H rastn ik  izmed 60 občin 
na 46. mestu.

— Postavlja se vpašanje, ali 
bo s tem i sredstvi mogoče pokri
ti vse tiste izdatke, ki se po u s ta 
vi m orajo financirati iz p ro ra 
čuna družbenopolitične skupno
sti.

— Za financiranje potreb na 
področju splošne porabe bomo v 
občin zbrali ca. 65 % lastn ih  do
hodkov, preostalih  35 %, ali nekaj 
nad 3,000.000,— din, pa bomo 
sprejeli iz vzajem nega prelivan ja



OBČINE HRASTNIK
sredstev m ed občinami v SR Slo
veniji.

— Glede na to, da se p ro račun
ski dohodki u stvarja jo  pretežno 
iz prom etnih davkov v trgovini 
in  gostinstvu in  ker sta ti dve 
dejavnosti v naši občini slabo 
razviti, sm atrajo  delegati,, da so 
n u jn i skupni napori vseh dejav
nikov v občini za izboljšanje sta 
n ja  na teh  dveh področjih. •

— Delegati nadalje  sm atrajo, 
da bo treba v okviru republike 
proučiti sedanji sistem financira
n ja  občinskih proračunov, ki te 
m elji predvsem  na davkih. Po 
tem  sistem u je v Sloveniji okoli 
40 občin, ki ne ustvarijo  dovolj 
lastn ih  dohodkov in dobijo vza
jem na sredstva iz drugih občin. 
V erjetno bi m orala b iti p ro račun
ska poraba odvisna tudi od go
spodarske moči občine in ne samo 
od trenu tne  zmogljivosti trgovi
ne in gostinstva. P ri tem  je  treba 
poudariti še dejstvo, da pa občina 
H rastn ik  po drugi stran i prispeva 
precejšn ja sredstva (v le tu  1976 
se predvideva 3,700.000.— din) za 
skupne potrebe sam oupravnih in 
teresnih  skupnosti v republiki v 
obliki solidarnosti in vzajemnosti, 
ker se sredstva za skupno porabo 
form irajo iz prispevkov iz oseb
nih dohodkov.

— U pravni organi občinske 
skupščine naj p ri p rip rav i osnut
ka proračuna občine za leto 1976 
upoštevajo 7. člen dogovora, ki 
določa, za katere nam ene se m o
rajo  zagotavljati sredstva v pro
računu  družbenopolitične skup
nosti (dejavnost državnih  orga
nov, družbenopolitičnih organiza
cij, k ra jevn ih  skupnosti, p rizna
valnine borcem NOV, za del de
javnosti SLO itd.).

Delegati vseh treh  zborov 
Skupščine občine H rastn ik  so 
sprejeli Odlok o posebnem občin
skem davku na prom et proizvo
dov in storitev na območju ob
čine H rastnik, v besedilu kot ga 
je  predložil v obravnavo in spre
jem  Izvršni svet Skupščine obči
ne H rastnik.

Odlok o davkih občanov so de
legati vseh treh  zborov sprejeli 
v besedilu, kot ga je posredoval 
Izvršni svet Skupščine občine 
H rastnik.

Delegati zbora združenega de
la, zbora krajevn ih  skupnosti in 
družbenopolitična zbora Skupšči
ne občine H rastn ik  so sprejeli 
predlog družbenega dogovora o 
sprem em bah in  dopolnitvah 
družbenega dogovora o u p rav lja 
n ju  in gospodarjenju s sredstvi 
za k red itiran je  graditve stano
vanj, v besedilu, kot ga je  p red
lagal Izvršni svet Skupščine ob
čine H rastnik.

Delegati vseh treh  zborov 
Skupščine občine H rastn ik  spre j - 
m ajo spremembe, ki bodo nastale 
glede na spreje ti sklep, da se po
veča prispevek za stanovanjsko 
izgradnjo od 6 % na 9 %, v druž
benem  dogovoru o zb iran ju  in u - 
sm erjan ju  sredstev za stanovanj
sko gradnjo v občini H rastnik.

Delegati vseh treh  zborov so 
sprejeli na znanje poročilo o zbi
ran ju  in porabi sredstev k ra jev 
nega sam oprispevka in prispev
ka TOZD in OZD za gradnjo ob
jektov družbenega standarda za 
razdobje 1972-1975 in p ri tem  u - 
gotovili :

— Da je  iz poročila razvidno, 
da sredstva krajevnega sam opri
spevka-v redu  pritekajo, da pa so 
prispevki TOZD oz. OZD neko
liko v zaostanku (za 1,094.200 din), 
k a r ima za posledico večje stroš
ke, ker je  treba zaradi neplača
n ih  obveznosti 'TOZD naje ti k re
dite, za katere se plačujejo viso
ke obresti.

— Da bodo po dosedanji d ina
m iki p riliva in  p rim erjajoč stroš
ke gradnje vseh treh  objektov 
in predvideni p riliv  do konca ob
veznosti plačevanja, sredstva za- 

.doščala za k ritje  investicij po 
program u vključno za vrnitev  
naje tih  kreditov.

— Da se sredstva koristijo iz
ključno za nam ene, za katere se 
zbirajo.

- — Da se bo petletno obdobje 
plačevanja krajevnega sam opri
spevka izteklo 31. 12. 1976. Zato 
so m nenja, da bi glede na po tre
be po izgradnji objektov družbe
nega standarda v občini H rastnik, 
ki so že delno vključeni v občin
ski resoluciji in  osnutku srednje
ročnega program a (na področju 
vzgoje in izobraževanja, zdrav
stva, kom unalne dejavnosti, te 
lesne kulture), predvideli možnost 
nadaljn jega združevanja sredstev 
v občini H rastn ik  za te  in m orda 
še druge nam ene. Delegati zato 
predlagajo vsem dejavnikom  v 
občini, predvsem  družbenopolitič
nim  organizacijam , da do jeseni 
1976 zadevo in  predloge iz tega 
gradiva obravnavajo te r  p rip ra 
vijo stališča glede nadaljn jega 
zb iran ja in združevanja sredstev 
za skupne potrebe v občini za 
naslednje obdodbje:

— Delegati so bili seznanjeni, 
da je  poročilo obravnaval tudi 
sklad za gospodarske investicije 
p ri skupščini občine in  nan j ni 
imel pripomb, razen pripombe, ki 
se nanaša na nezadovoljivo p ri
tekanje sredstev TOZ oz. OZD.

Zaradi tega se apelira na vse 
TOZD oz. OZD, ki so v  zaostanku 
s plačilom, da ob predložitvi za
ključenih računov za leto 1975, 
svojo obveznost čimprej poravna
jo.

S prejet je  bil okvirni program  
za delo Izvršnega sveta in  za 
zasedanja zborov Skupščine ob
čine H rastn ik  za leto 1976, v 
predloženem besedilu.

Program  Izvršnega sveta (ali 
najvažnejši del tega) se vnese 
tudi v program  za delo zborov 
občinske skupščine za leto 1976, 
vključujoč eventuelno še progra
me, ki bodo prip rav ljen i od d ru 
gih organov skupščine (predsed
stvo skupščine, komisije, odbori, 
sekretariat).

Delegati so na skupnem  zase
dan ju  postavili naslednja dele
gatska vprašan ja:

— LESKOVŠEK Franc, delegat 
KS H rastn ik  — spodnji del, je  po
stavil vprašanje, kako je  z vzdr
ževanjem  in uporabo objekta 
VVZ v spodnjem  delu H rastnika. 
Ta objekt je po njegovi izjavi v 
zelo slabem stan ju  in bi bili po
trebni za njegovo norm alno upo
rabo določeni posegi.

P redsednik skupščine ,mu je 
odgovoril, da je  to objekt, s k a 
terim  gospodari kolektiv VVZ in 
da bo delegatu na njegovo v p ra
šanje posredovala odgovor skup
nost otroškega varstva  občine 
H rastnik.

— ŠPEGLIČ Ana, delegat 
skupnih služb OZD TKI:

Ali se tud i v občini porabljajo  
sredstva za delo komisije, ki se 
uk v arja  z investicijam i, ki jih  f i
nanciram o s samoprispevkom, ta 
ko kot je bil to prim er, ko so 
znašali stroški za delo komisije, 
ki je  ugotavljala škodo in  k lasi
ficirala objekte po potresu na 
Kozjanskem?

Na vprašan je je  bilo odgovor
jeno, da v občini takšne komisije 
ni (imamo upravni odbor sklada 
za negospodarske investicije) in 
da s tem  v zvezi ne nastajajo  n i
kakršn i stroški.

SENICAR Ernest, delegat 
TOZD V. S teklarne H rastnik, se 
je  zanimal, kaj je  z gradnjo ko
pališča, za katerega zbiramo 
sredstva, ni pa še bilo doslej nič 
storjenega.

Odgovorjeno m u je  bilo, da se 
je z gradnjo tega objekta pričelo 
v mesecu decem bru 1975, že n e 
kaj mesecev pred  tem  pa je  bila 
iz Ita lije  uvožena vsa potrebna 
oprem a za kopališče.

N adalje ga je  zanimalo, če res 
ni nobene možnosti, da bi se zgra
dil m anjši trgovinski lokal v 
Podkraju?

Tudi na to vprašan je m u je  
bilo odgovorjeno tako, kot je to 
odgovorilo STP H rastnik, na ena
ko vprašanje, pred nekaj meseci. 
G radnja je  nesprejem ljiva, zlasti 
s stališča rentabilnosti poslova
nja, ker je  v neposredni bližini 
tega naselja sam opostrežna trgo
vina v spodnjem  delu H rastnika.

Poleg tega je  tov. Seničarja za
nimalo, kdo je  zadolžen za vzdr
ževanje ceste od Gostišča »Zasa
vje« do kam nolom a »KOP« 
H rastnik. Ugotovil je, da je  nad 
to cesto hudournik, ki ob vsakem  
deževju cestišče precej poškodu
je.

8. marec ■
K akor se vsako leto ponovno 

rodi pomlad, tako tud i vse žene 
po svetu praznujejo svoj praznik, 
to je  dan žena.

Če se malo povrnem o v prve 
začetke praznovanja tega dneva, 
lahko vidimo, da je  p rva p red
stavnica socialističnega gibanja 
za enakopravnost in  ekonomsko 
osamosvojitev žena K lara Zeit- 
kin že na ustanovnem  K ongresu 
druge In ternacionale sprožila 
vprašan je ženske enakopravnosti.

,Leta 1910 je  bila druga m edna
rodna socialistična ženska konfe
renca, k je r je sekretarka m edna
rodnega ženskega sekretaria ta  
K lara Zeitkin predlagala m edna
rodni ženski dan. Ta dan se praz
nuje vsako leto kot simbol boja 
proti izkoriščanju, boja za m ir in 
za enakopravnost.

Leta 1911 so samo v petih  d r
žavah ženske praznovale ta  dan. 
To so bile pripadnice socialistič
nega g ibanja v A vstriji, Nemčiji, 
Švici, Danski in v Združenih d r
žavah Amerike. K lara Zeitkin je  
med drugim  dejala, da so delav
ke trdno prepričane, da vpraša
n je ženske svobode ni ločeno od 
drugih vprašanj, am pak je  del 
velikega socialnega vprašanja. 
Samo v socialistični družbi si bo
do ženske kakor delavci pridobi
le vse pravice; če to premislimo,

Odgovorjeno m u je bilo, da 
cesta ni IV. reda in da torej spa
da v uprav ljan je krajevne skup
nosti H rastn ik  — spodnji del. 
Glede hudournika, ki ogroža ce
stišče, pa bi bilo prav, da se k ra 
jevna skupnost H rastn ik  — spod
n ji del. poveže z oddelkom za go
spodarstvo Skupščine občine 
H rastnik, oba skupaj pa s Pod
je tjem  za u rejan je  hudournikov, 
da se ta  problem  odpravi. •

— ŽIBRET Franc, delegat 
TOZD I. S teklarne H rastnik:

■ Ali je res, da je  bilo treba na 
objektu nove šole na Logu, ki je 
bil šele zgrajen, že poprav ljati 
tla  in p rekriti streho?

Na vprašanje m u je  bilo odgo
vorjeno, da to ne drži, da pa gre 
verjetno za u re jan je  starega dela 
šole na Logu. V tem  delu šole 
je  bilo potrebno pred dvem a le 
tom a popraviti v dveh učilnicah 
tla  in v celoti obnoviti strešno 
kritje .

— KOLŠEK Anton, delegat KS 
H rastn ik  — zgornji del:

V čem je vzrok pom anjkanja 
pitne vode in  ali je  res, da odda
jam o s področja naše občine vo
do na področje občine Trbovelj?

Odgovorjeno m u je  bilo, da sta 
vzrok pom anjkanja pitne vode 
letošnje izredno.sušno obdobje in 
večja okvara na cevovodu do r e 
zervoarja v Studencih. Za odda
jan je  vode na področje občine 
Trbovlje iz naših zajetij n i nobe
n ih  tehničnih možnosti, razen če 
bi vodo prevažali s cisternami. 
Zaradi tega je  jasno, da ni raz
log pom anjkanja vode na našem  
področju 'v  oddajan ju  vode v ob
čino Trbovlje.

H rastnik, 2. 3. 1976

S ekretariat
skupščine občine H rastn ik

dan žena
ne preostane ženskam, k i se ho
čejo zares osvoboditi, nič druge
ga, kot da se pridružijo  sociali
stični stranki.

Po zaslugi K lare Zeitkin in  n je 
nih somišljenic na začetku 20. 
stoletja se danes praznuje po 
vsem svetu m ednarodni praznik 
žena.

V drugi svetovni vojni so se že
ne in dekleta postavile ob ram e 
moškim in se skupaj z n jim i bo
jevale za osvoboditev naše drža
ve izpod tiran ije  okupacije. Te
daj so skupaj dosegli dva velika 
cilja, to je  socialistično družbo in 
osvoboditev naših narodov. Žene 
so dokazale, da so .enakopravne 
moškim.

Z uresničitvijo socialistične 
družbe pa so dosegle tisto, k a r je  
K lara Zeitkin govorila že pred 
65 le ti.,

V današnji družbi so ženske e- 
nakopravne in imajo iste pravice 
kot drugi člani naše socialistične 
družbe. Vendar pa v današnjem  
sistem u opazimo še vedno prem a
lo predstavnic ženskega spola v 
vlogi delegatov.

Lahko pa upamo, da se bo to 
število dvignilo.

Nazadnje pa čestitam  vsem za
poslenim ženam v našem kolek
tivu za njihov praznik.



PREDLOG ZA SPREMEMBO VIŠINE PRISPEVKA 
ZA STANOVANJSKO IZGRADNJO

Stanovanjski sklad v H rastn i
ku je  razm erom a star. Približno 
50 % stanovanj je  bilo zgrajenih 
pred II. svetovno vojno (okrog 
800), od tega pa je  483 stanovanj 
bilo zgrajenih pred I. svetovno 
vojno. To pomeni, da so stano
vanja silno slabo oprem ljena, ker 
jih  je  večina brez osnovne sani
ta rne  in inštalacijske opreme.

Z dosedanjim i sredstvi iz 6 % 
bruto  OD je  predvidena izgrad
n ja 408 stanovanj s 23.483 m ž s ta 
novanjske površine. Od tega je  
po srednjeročnem  program u sa
m oupravne stanovanjske skupno
sti predvideno približno 300 sta 

novanj zaradi naravnega in  se lit
venega p rirasta  gospodinjstev 
(demografska projekcija), ostalo 
pa za nadom estna stanovanja za
radi slabega stanovanjskega fon
da. V petletnem  obdobju naj to 
rej ostane pri 6 % dinam iki p ri
liva sredstev še 383 stanovanj za 
nadomestilo.

Zaradi obvezne izločitve za 
gradnjo dijaških in študentskih  
domov v višini 0,3 %  bruto  OD, 
se m asa sredstev zm anjšuje na 
5,7 %  in s tem  tud i število p red
videnih stanovanj za približno 3 
stanovanja letno. F orm iranje ko
m unalne skupnosti še ne rešu je

vprašan ja financiran ja kom unal
nih vodov in naprav  v novozgra
jen ih  naseljih. To oprem ljanje 
zemljišč pred  pričetkom  gradnje 
je  strošek, katerega moram o 
vključiti v stanovanjsko grad
njo, ker drugače ne moremo ak 
tiv ira ti stanovanj, konkretno je 
največ problem ov p ri rekon
strukcijah  in novih trasah  toplo
vodnega in cestnega omrežja. Iz
gradnja otroških igrišč ob hišah 
in  širša ured itev  okolice je  n u j
no potrebna že pred  vselitvijo, 
ker je  dosedanja praksa poka
zala, da se pozneje nikoli ne iz
vrši širše oprem ljanje okolice ob
jektov.

Ugotavljam o, da je  potrebno iz
boljšati oprem ljenost novih sta 
novanj zlasti v san ita rn ih  prosto
rih, k a r bo z novim občinskim 
odlokom natančno definirano. Se
veda bo za to potrebno tudi več 
sredstev za dokončanje tak ih  
stanovanj. P ri gradnjah, ki jih  
planiram o v le tu  1976 in  1977, 
nastajajo  iz objektivnih vzrokov 
stroški odkupov obstoječih s ta 
novanj tud i do 15 %.

Zgoščeno in zaradi tega dokaj 
ceneno izgradnjo pri blokih na 
Logu A, B, C, D in  E se ne bo 
dalo ponoviti p ri naslednjih  
gradnjah  zaradi prostorskih mož
nosti in  bo tud i to posredno vp li
valo na višjo ceno zgrajenih  sta 
novanj.

N ašteti so bistveni razlogi za 
zvišanje prispevka, je  pa še veli
ko m anjših, ki posredno zm anj
šujejo razpoložljiva sredstva v 
stanovanjsko izgradnjo. To so od
plačila anuitet, stroški strokovnih 
služb in sam oupravnih organov, 
bančni stroški, razni izdatki, 
predvidena subvencija, družbena 
pomoč za republiške potrebe 
(Kozjansko), raziskovalna dejav
nost, k ar znaša do 15 %  od vseh 
dosedaj zbranih sredstev.

Zaradi zgoraj navedenih vzro
kov predlagam o zvišanje stano
vanjskega prispevka od 6 %  na 9 
odstotkov. Tako bi uspešno rešili 
navedene težave in povečali šte
vilo novozgrajenih stanovanj za 
okrog 200 stanovanj v petletnem  
obdobju in nadom estili več kot 
polovico slabih in  neprim ernih  
stanovanj te r  s tem  omilili s ta 
novanjske razm ere večine delav
cev v občini H rastnik.

Izvršilni odbor predlaga skup
ščini sam oupravne stanovanjske 
skupnosti, da v prim eru spreje
tega zvišanja od dosedanjih 3 % 
nam eni za kom unalno oprem lja
n je in u reditev  širše okolice 1 %, 
za pridobitev novih stanovanj pa 
ostala 2 %. P ri vsem tem  se mi 
nehote vsilijo številna, a po
m em bna vprašan ja v zvezi s po
večanjem  prispevka za stano
vanjsko izgradnjo. Znano je de j
stvo, da je  p rav  v naši delovni 
organizaciji — za osebnimi do
hodki — drugi problem  stanova
nja.

Preden vse skupaj povežem v 
celotni kompleks in odgovor na 
vprašanja, naj se javno zahvalim  
za povabilo na letne konference 
OOS TOZD I in TOZD II, kate
rih  sem se udeležil in ki so po
tekale v mesecu januarju . K ljub 
tem u da je  predsednik OOS 
TOZD I v svoji debati poudaril 
pomen stanovanjske stiske in k a 

ko bi omilili stanovanjski p ri
m an jk lja j v TOZD I, se nihče od 
prisotn ih  ni oglasil v diskusiji 
glede tega zelo pom em bnega 
vprašanja.

Vsi diskutanti, teh pa ni bilo 
malo, so se v rte li okrog že zna
nih problem ov v TOZD I, katerih  
pa ni vredno ogrevati, ker so 
vsakdanje prisotni. Toda, kot sem 
uvodoma dejal, stanovanjskega 
problem a se nihče ni dotaknil.

Vse drugače se je  razv ijala  di
skusija na konferenci OOS TOZD 
II; tu  je  bila v ospredju stano
vanjska izgradnja, katere  d isku
sije sem se osebno udeležil. Ni 
torej naključje, da tud i vodja 
TOZD II živo sprem lja vsa doga
ja n ja  okrog tega problem a in ga 
tud i po svojih močeh pomaga re 
ševati v okviru TOZD II; že ve 
zakaj ? !

Upam  in želim, da bo izglaso
vana višja prispevna stopnja na 
zborih delovnih ljudi, ki se bodo 
vršili v mesecu feb ru arju  v vseh 
TOZD in DSSS; s tem  bomo 
končno rešili p rizadevanja sam o
upravne stanovanjske skupnosti 
v občini H rastnik, da do neke 
m ere omilimo stanovanjski p r i
m an jk lja j, k i nas ta re  že deset
letja . Upam  zaradi tega, ker bo 
ta  prispevek zakasnil, to pa zato, 
ker vemo, da naše glasilo izhaja 
enk ra t mesečno.

Drugo in to zelo pomembno 
vprašanje, ki se poraja  z višjo 
stopnjo prispevka je  ta, ker za
gotavlja ured itev  ožje ali pa š ir
še okolice, k je r stanovalci živijo, 
delajo ali prebijejo  svoj prosti 
čas. Ni naključje, da sem nekaj 
let preživel v takem  naselju  in 
poznam m arljivost in  intuzijazem 
ljudi, ki tam  prebivajo.

K aj se je  p ravzaprav tam  do
gajalo po zgraditvi om enjenega 
naselja: vgrajen i so bili le be
tonski robniki in posejana ne
kakšna trava. Iz vsega tega je  
vzklilo samo nekaj, k a r bi lahko 
im enovali PLEVEL. Toda ljud je 
so pač taki, da navadnega ple
vela ne prenesejo in  so pričeli z 
dovozom rodovitne zemlje, posa
mezniki so segli celo v žep, k u 
pili sadike, sadili in uredili oko
lico za lepši izgled in vsa slika 
k ra ja  se je  bistveno spremenila. 
Edina žalost je  bila v tem, da je 
žveplo sproti uničevalo še tisto, 
k ar je  bilo z ljubeznijo sto rjene
ga, toda nekaj je, ljud i ni u n i
čilo, n iti njihove volje. Upam si 
trd iti, da bo ta  nesnaga, ki je  b i
la  ahilova zdraha v tem  okolišu, 
končno rešena z novim dim ni
kom, ki bo predvidom a začel de
lovati še to leto. Trdim, da bo z 
novo vegetativno rast, ki je  ne
koč bila ponos in okras tega de
la H rastnika, p rav  ta  del najbolj 
sim patičen v tem  delu Zasavja.

Tudi to je  res, da se tem  p re
bivalcem  godi neizm erna krivica 
že leta in leta. Za kaj gre. Gre 
preprosto za nek prodajn i p ro
stor s sadjem  in zelenjavo — 
prosto povedano, kiosk, ki bi bil 
nekje postavljen, saj prostora je 
dovolj, da ti ljud je  in občani v 
tej k rajevni skupnosti, ki hk ra ti 
tud i prispevajo svoj delež v ob
činsko blagajno, končno dobijo 
tisto, k a r si že zdavnaj želijo. Naj 
odgovorni malo prem islijo o

(N adaljevanje na str. 9)

K o lik o  s ta n e  n a š e  g la s i lo
Bralce našega glasila tud i letos želimo seznaniti, koliko 

smo v preteklem  letu plačali za naš list in kakšni so predvi
deni izdatki za leto 1976.

Ceno izvoda sestavljajo  stroški tiskanja, klišejev in av 
torskih honorarjev.

Tako so stroški po mesecih v le tu  1975 bili naslednji:

Mesec Tiskanje in 
klišeji A vtorski honorarji Skupaj

I. 8.455.00 3.545,15 .12.000,15
II. 11.457.00 3.577,20 15.034,20
III. 11.419,00 3.385.25 14.804,25
IV. 11.343,00 3.070,65 14.413,65
V. 11.305,00 3.258,75 14.563,75
VI. 6.555,00 2.218,10 8.773,10
VII. 11.210,00 3.414,40 14.624,40
V ili. 11.400,00 3.161.40 14.561,40
IX. 6.574,00 1.972,50 8.546.50
X. 11.210,00 3.660,05 14.870,05
XI. 10.982,00 3.195,50 14.177,50
XII. 11.552,00 3.479,45 15.049,45

Skupaj 123.426,00 37.956,40 161.418,40

Skupni stroški so bili tako v letu  1975 161.418,40 din. 
Za objavljene članke Skupščine občine H rastn ik  pa je  le -ta  
prispevala 11.500,00 din, tako da dejanski stroški znašajo 
samo 149.918,40 din. Za leto 1975 smo predvidevali, da bodo 
ti stroški skupaj znašali 171.464,00 din, to pomeni, da smo 
precej m anj porabili od predvidenega, oziroma smo stroške 
dosegli s 87,43 %.

V letu 1976 bo tiskarna AERO v Celju mesečno natisnila 
za nas 1900 izvodov »Steklarja« in nam  vsak izvod zaraču
nala po 6,50 din, to pomeni, da bomo samo za tisk  v letu  
1976 plačali 148.200,00 din, poleg tega predvidevamo, da bomo 
plačali za klišeje letno okrog 13.200.— din in za avtorske ho
norarje  40.000.— din. Skupni p lanirani stroški tako znašajo 
201.400.— din, oziroma da je p lan irana cena izvoda 8,83 din.

Od skupnih stroškov to k ra t še nismo odvzeli zneska, ki 
ga bo po vsej verje tnosti tud i letos prispevala Skupščina 
občine H rastnik, k ar pa bomo upoštevali p ri končnem obra
čunu.
„ Skupne stroške 201.400.— razdelim o med TOZD po k lju 
ču števila zaposlenih in sicer:

TOZD I.
TOZD II.
TOZD III.
TOZD IV.
TOZD V.

DSSS

Pa še to: Letošnji stroški so nekaj višji od lanskih zaradi 
povečanja stroškov tiskanja, m edtem  ko bodo stroški izdelave 
klišejev ostali na lanskem  nivoju, kakor tudi višina av to r
skih honorarjev.

K ljub vsemu pa lahko ugotovimo, da so ta  sredstva do
bro naložena, saj je  »Steklar« pomemben v ir inform acij s 
pripombo, da uredništvo želi, da bi zanj več pisali neposred
ni proizvajalci.

83.923.38 din 
43.885,06 din 

8.841,46 din 
11.802,04 din 
17 682,92 din 
35.265,14 din



POGOVARJALI SMO S L . . .
Tokrat sem si za sogovornico 

izbral Marico Hudina. Zakaj? 
Predvsem  iz enega vzroka. Redke 
so danes tiste ženske, ki so poleg 
družine in službe še zainteresi
rane delati v  bilo ka teri organi
zaciji. Še bolj redke pa so tiste, 
ki svoj prosti čas posvečajo delu 
v  športn ih  društvih. O tem  in n je 
nem  delu v tovarn i pa je  najin  
pogovor potekal takole:

HUDINA MARICA 
adm inistra torka TOZD V.

Rodila sem se v času vojne vi
h re  12. 5. 1943 v Nemčiji, kam or 
sta  bila m oja starša le ta  1941 iz
seljena. Po okupatorjevem  zlomu 
smo se vrn ili domov, k je r je  oče 
nekaj časa iskal službo v raznih 
krajih , dokler se ni končno zapo
slil v rudniku. Ti dnevi mi niso 
ostali ravno v prije tnem  spomi
nu. Pogosta prem eščenja so im ela 
za posledico, da sem v času o- 
snovnega šolanja obiskovala kar 
9 šol.

Kako pa si se potem zaposlila?
Naša družinica je  v tem  času 

k ar precej narasla. Saj nas je  bilo 
skupaj k a r 5 otrok. Kot naj s ta 
rejša sem m orala prva prispevati

(N adaljevanje z 8. strani) 
vsem tem, in prišli bodo do za
ključka, da imam, če že ne čisto 
prav, pa vsaj delno; kje pa je za
pisano, da neko trgovsko podjetje  
drži monopol nad takim  področ
jem  in ni mogoče, da uredi to 
nekdo drug, če v občinskem m e
rilu  nim am o sredstev za tako po
stavitev. Potrebno je b iti e lasti
čen.

Kdo mi jamči, da bi stala d a 
nes sam opostrežna trgovina v 
tem  delu H rastnika, če delavski 
svet, skupaj z upravo steklarne 
ne bi privolil s tem, da naša 
transportna  sredstva še danes 
nim ajo ustreznih prostorov in je  
zato njihova življenjska doba 
mnogo k rajša  kot sicer.

Ena trgovinica s sadjem  in ze
lenjavo (mimogrede povedano, da 
to ime komaj zasluži) je  sicer do-

nekaj v družinski proračun. S 15. 
le ti sem se zaposlila v  steklarni. 
N ajprej sem nekaj časa odnaša
la, potem pa sem delala kot p re- 
gledalka. Nekaj časa v TOZD I, 
pa v TOZD II. Končno sem bila 
prem eščena v obratno pisarno, 
k je r sem delala vse do preteklega 
leta.
Trenutno delaš kot administra
torka v TOZD V.

Da, v preteklem  le tu  sem bila 
na to delovno mesto prem eščena 
za določen čas.

In kako se počutiš? Je kakšna 
razlika med delom, ki si ga o- 
pravljala prej in katerega oprav
ljaš sedaj?

Razlika je  in to precejšnja. 
Predvsem  je to delo precej bolj 
zahtevno in  odgovorno, pa tudi 
bolj samostojno. K ljub tem u pa 
se glede počutja ne m orem  p ri
toževati.

Ti je premestitev delala kaj 
preglavic?

No, nekaj že. Tudi sedaj še n i
sem povsem na tekočem, vendar 
sem se s pomočjo vseh ostalih 
še k a r nekako vpeljala in p riva
dila. Zgodi pa se še kdaj pa kdaj 
kakšna napaka. Mislim pa, da je 
v glavnem  še k ar v redu  in upam, 
da so z m ojim  delom zadovoljni. 
Veseli pa me predvsem  razum e
vanje sodelavcev. Tega sem se 
nam reč najbolj bala, sedaj pa v i
dim, da je  bil ta  s trah  popolno
ma odveč.

Uvodoma sem omenil tvojo ak
tivnost v TVD Partizan.

Koliko časa pa že to traja.?
V P artizanu  sem nekako 18. let. 

Od tega predvsem  v zadnjih  le
tih  kot vodnica pionirk.

Ti si poročena, mati dveh otrok. 
Družina in služba ti verjetno vza
mejo ogromno časa. Kako pa kaj 
mož gleda na tvojo aktivnost?

Res, časa nim am  na pretek. Ne
m alokrat mi ga močno p rim an j
kuje. K ar se pa tiče moža, pa ni

bro založena, toda če mi bo kdo 
pritrd il, da je  to pač tako, in da 
tako m ora biti, je  konzervativec 
in ne živi s časom dvajsetega sto
letja. Torej ljud je so, živijo, de
lajo, ustvarjajo , h k ra ti pa si že
lijo čisto malo. K ajne, da niso 
prezahtevni? Malce sem se odda
ljil od prvotne teme, toda brez 
zamere.

Ze dolgo časa me je  pekla vest 
in ta  problem  me muči kot nepo
srednega proizvajalca, člana 
družbe, v kateri m irno in srečno 
živimo. Boli me tudi zaradi tega, 
ker v drugem  delu H rastn ika ta 
kih m ajhnih  problem ov ne po
znamo. Za konec še to: Zavedati 
se nam reč moramo, da smo vsi 
občani H rastn ika in da gredo vsi 
prispevki v eno vrečo, iz katere 
pa se ne vračajo enako iz iste od
prtine.

Edo Volfand

težav, saj delava ria istem  po
dročju. Tudi on je  nam reč vod
n ik  v Partizanu.

Potem ste pa kar športna dru
žina.

Ja  res, je.
Oprosti, kolikor poznam situa

cijo, je vaše delo v Partizanu v 
zadnjem času nekoliko zamrlo. 
Zakaj?

Ne bi rekla, da -je ravno zam r
lo. Prišlo je  le do k rajše p rek in it
ve, k a r pa je stvar trenutnega 
nesoglasja in situacije.

Lahko o tem poveš kaj več?
D ajati kakšne izjave okrog de

la P artizana na Dolu, ne morem, 
ker za kaj takega nim am  potreb
nih kompetenc. Rečem pa lahko 
samo to, da situacija ni tako k r i
tična. Treba se je  le skupaj vse- 
sti, se pam etno pogovoriti in delo 
bo spet steklo.

Problem  je samo okrog u rn ika 
in  razporeda.

Ti si vodnica pionirk. Kakšno 
pa je število?

Trenutno im am  vpisanih 35 
pionirk. Tu m islim  skupaj m la j
ših in starejših.

Katera pa je tista najnižja sta
rostna meja?

Meje pravzaprav  ni. Odvisno 
je  le od stopnje otrokovega fizič
nega razvoja in  pa od veselja, 
katerega otrok čuti do redne 
vadbe.

Število 35 ni ravno pretirano.
Res je. Tudi tu  nismo s tem  

povsem zadovoljni. Trudimo se 
v naše vrste  pritegniti čimveč 
mladine. Zal pa nam  vedno ne 
uspeva. Zato poskušamo zadržati 
tisto  število, ki še nekje zagotav
lja  željene norm ative.

Kakšne pa so nasploh možnosti 
za poživitev dela v Partizanu?

No, o tem  še posebej skrbimo. 
Moram pa ti priznati, da nas pri 
tem  dostik ra t ovirajo objektivne 
težave, predvsem  prostorska in 
časovna stiska sta največkra t ne
prem ostljivi oviri. V letošnjem  
le tu  smo imeli v načrtu  organi
zirati tedensko uro rekreacije za 
starejše občane. Zal nismo uspeli, 
čeprav upamo, da bomo v čim- 
krajšem  času tudi to realizirali. 
Ostane pa še vedno drug pro
blem, ki pa je  dosti težji in  za 
katerega trenutno  ne vidimo re 
šitve. Gre nam reč za zainteresi
ranost širše množice občanov, ta 
ko moškega kot ženskega spola. 
Način, kako pritegn iti ljud i v te 
lovadnice, na trim  steze, v baze
ne, na smuči, v hribe na izlete, 
to je  tisto, kar bi radi. P ri tem  
bi m oral glavno vlogo odigrati 
p ravzaprav čut vsakega posamez
nika. Tega pa zaenkrat še ni v 
večini naših ljudi.

Pustiva to, verjetno, da bo pri 
vsem tem čas odigral odločilno 
vlogo. Morda nekaj drugega. Za
nima me namreč, kako otroci 
sprejemajo vadbo kot tako in 
kakšne uspehe dosegate?

Mislim, da je delo z otroci spe
cifično. Zanj je  treba im eti še po
sebno razum evanje in zvrhano

SPREMEMBA VISINE PRISPEVKA 
ZA STANOVANJSKO IZGRADNJO

mero veselja. Predvsem  delo z 
m lajšim i je precej zahtevno. Za
to je  povsem razum ljivo, 
da nam  ni p rim arn i cilj tekm o
valni uspeh, čeprav ne smem re 
či, da zanj nismo zain teresirani 
in da je  za nas nepomembno. Mi 
smo zadovoljni, če vidimo, da ima 
otrok veselje do ..telovadnice in d a  
smo ga zanjo uspeli za in teresira
ti. Zato smo veseli, če vidimo, da 
otrok z veseljem pride k vadbi 
in  n jen  smisel tud i pravilno dou
me.

Uspeh pa pride spontano.

Če pa že hočeš kaj o tekm oval
nih uspehih, pa ti lahko z vese
ljem  povem, da smo bili le ta 1974 
pionirski republiški p rvaki v 
partizanskem  mnogoboju za m la j
še pionirje. P ionirke pa so bile 
v isti konkurenci tretje.

No in predno končava tale na
jin pogovor samo še eno vpraša
nje. Koliko časa še misliš vztra
jati?

Ne vem, o tem  je težko, govo
riti. Mislim, da bi ti na to vpra- 

. šanje lahko odgovorila takole: 
prepustiva vse času.

Morda imaš pa tudi prav. Hva
la lepa za pogovor in čimveč u- 
speha tako pri delu v Partizanu 
kot na delovnem mestu.

J. Premec

Z A H V A L A

Ob prilik i odhoda v pokoj 
se iskreno zahvaljujem  mojim  
dragim  sodelavcem v kontroli 
in  bivšim  sodelavcem A banje 
za prelepa darila, ki m i bodo 
dolgo v spominu na res dobre 
tovarišice in tovariše!

Ludvik Rancinger

Z A H V A L A
Sodelavkam  in sodelavcem 

iz KIKO delavnice, še posebno 
tovarišem  Petriču, M ajcenu in 
Veleju, se iskreno zahvalju
jem  za prelepo darilo in rože, 
katere so mi izročili ob mojem 
odhodu v pokoj.

Zupanc Rozi 
Brnica 51

Z A H V A L A
Ob odhodu v pokoj se iskre

no zahvaljujem  mojim  naj ož
jim  sodelavcem za darilo, k a 
tero mi bo vedno spomin na 
nje. Zahvaljujem  se tud i dipl. 
ing. Us Alekseju.

Crnkovič Milan

Z A H V A L A

K rvodajalcem  vseh TOZD 
steklarne H rastnik, ki so v ta 
ko velikem  številu darovali 
k ri in nam a s tem  la jša li bole
čine, se iz srca zahvalju jeva

M arija Ovnik 
Ivanka G rčar



B I ,  RT E B I . . .  O D Š L I  V P O K O J
2e vse dni, odkar smo dobili 

zadnjo številko »Steklarja«, raz
mišljam ali bi se oglasila, ali ne, 
ker pri nas je pač praksa taka, 
da pripombe s strani delavcev 
v obratu navadno naletijo na glu
ha ušesa, toda laži in obrekova
nja pisca članka pod naslovom 
»Resnica na zatožni klopi« so ta 
ko ostudne, da je zmagal — bi.

Mislim, da pisec članka, sam 
dobro ve, da v marsičem nima 
prav, ker se ni upal niti podpi
sati, temveč se je lepo skril za 
»Službo varstva pri delu«.

Da naša služba varstva pri delu 
močno šepa, vemo vsi. Pisec član
ka »Resnica na zatožni klopi« se 
sicer spretno skriva za zakoni in 
paragrafi, ker dobro ve, da mi 
navadni delovni ljudje teh res ne 
poznamo. Razumeti pa menda ne 
more, da toliko pa le uganemo, 
da je dolžnost službe varstva pri 
delu tudi od časa do časa pogle
dati, kakšno je stanje in red v 
tovarni. S tem mislim prenatrpa
nost z gotovimi izdelki — paleta
m i—in s tem neprehodne poti.'

P rav nesramno se izraža tudi 
•zaradi bolniškega staleža. Lahko 
je njemu, ki polnih 8 ur presedi 
v toplo zakurjeni pisarni, k jer 
ni nobenega smradu, ne ropota, 
niti prepiha. Končno ga človek 
nekako le razume, da napiše tako 
neumnost, saj pride v obrat ko
maj nekajkrat v letu in še to le 
ob lepem in toplem vremenu. Ka
dar pa je pozimi mraz in piha, da 
se človek ne more obleči dovolj, 
da ga ne bi prepihalo do kosti, 
ali poleti vročina, da skoro dihati 
ni mogoče, takrat on lepo obsedi 
v svoji pisarni. Zato seveda ne 
more razumeti, zakaj toliko pre
hladov in revmatičnih obolenj.

Kako se lepo pohvali s streho, 
ki je bila v preteklem letu nare
jena. Ne pove pa, da nam je sta
ra  streha nekaj let puščala, da 
je  nam  pregledalkam na določe
nih delovnih mestih ob deževnem 
vremenu voda dobesedno tekla 
na glavo, in da smo po nič koliko 
zahtevah dosegle popravilo le-te

šele potem ko smo pismeno in v 
prisotnosti pravnika napovedale 
stavko.

Pisec tudi navaja, da so hladil
ne peči oddaljene od talilnih le 
25 m in da zaradi tega ne more 
biti tako velikih temperaturnih 
sprememb do delovnega mesta, 
kjer delamo pregledalke. Prosim 
ga v imenu vseh pregledalk, naj 
pride enkrat, ko bo pošteno mrzlo 
na naše delovno mesto in naj ta 
ko, kot moramo me — posebno v 
nočni izmeni — z eno od nas pol
nih 8 ur prestoji na enem in is
tem mestu. Privoščile mu bomo 
tudi pečico ali pa celo dve, če bo 
želel, s katerimi se tako hvali, 
pa bomo videli kakšen članek bo 
potem napisal — SEVEDA CE BO 
POŠTEN! Tedaj naj tudi pripelje 
tiste merilce tem peraturnih raz
lik iz Ljubljane, ne pa kadar je 
zima še kolikor toliko znosna.

Pisec med drugim kritizira tu 
di izbijanje šip poleti, KO PA 
SMO IMELI TAKO LIČNO IZ
DELANE POLKNE. Ne vem, ali 
je on drugače ustvarjen, ali pa 
le nas v tovarni vidi drugačne. 
Saj mi vendar dihamo skozi nos 
in usta in to imamo v glavi, pa 
ne pri nogah, kjer so bile name
ščene te LIČNE POLKNE. Zadnji 
čas, da so jih zazidali, dosti manj 
piha pod noge. In če on sam tega 
ne ve, potem mu jaz nevedna 
ženska povem, da zračenje mora 
biti zgoraj in ne pri tleh, saj tudi 
njegovo okno v pisarni ni pri 
tleh.

Še o njegovi izjavi, da v zad
njih nekaj letih tovarna ni zabe
ležila nobenih poklicnih obolenj. 
Seveda ne, ker jih  ne priznate. 
Mar se revme človek naleze do
ma ob topli peči, ali v tovarni 
v večnem prepihu.

Ker je prispevek »Resnica na 
zatožni klopi« napisan v tako 
grobem tonu, bi k  temu lahko 
rekli le to, da CE MAČKU NA 
REP STOPIŠ — ZACVILI!

M arija Klajn 
pregledalka TOZD I

ZUPANC ROZALIJA
Pretekli mesec je zadnjič pri

šla na delo v tovarno naša dol
goletna sodelavka ROZALIJA 
ZUPANC.

Več kot 30 let je redno priha
jala na delo. Vedno med prvimi 
in jo največkrat zapuščala med 
zadnjimi. Čeprav nekvalificirana 
delavka, je svoje delo opravljala 
vestno v zadovoljstvo vseh. V 
njem ni videla le skromni vir za
služka za svojo družino, ampak 
ji je delo pomenilo tudi sprosti
tev in vsakodnevni stik z ljudmi.

Težka, nadvse težka je bila 
življenjska pot Rozalije Zupan
čeve. Življenje ji je nudilo bore 
malo in vse preveč zahtevalo. Ro
dila se je 13. 3. 1921 v Rogaški 
Slatini. Toplino domačega ognji
šča niti na prav začutila, ko so 
jo dali od doma. Mati ni mogla 
preživljati otrok in mala Rozika 
'je  šla v svet k tujim  ljudem. 
Dveletno je vzela družina Zorko 
z Brnice. In od takrat je minilo 
53 let in Zupančeva mama še 
vedno stanuje na tistem istem 
koščku zemlje. V vseh teh letih 
se je spremenilo mnogo. Morda 
kar preveč. Rozaliji pa je ostalo 
samo delo in delo. Tiha in skrom
na je molče prenašala vse napo
re.

Rodila je dva otroka, ne da bi 
pri tem kdaj občutila radost za
konske sreče. Človek, katerega je 
ljubila, je ostal tam nekje med 
dolenjskimi hribi. Ni obupala. 
Delala je in delala. Dopoldne v 
tovarni, popoldne v »taverhu«. 
Vsak dinar, pa če še tako m aj
hen, je skrbni Rozaliji prišel še 
kako prav. Uspela je, Otroka je 
vzgojila v napredna člana naše 
socialistične domovine. Sama pa 
je pri tem ostala še naprej tiha, 
skromna in delavna.

Več kot 30 let jo je klicala to
varna, klicala otroka. Opravljala 
je razna, za žensko dostikrat pre
naporna dela. Tako je odnašala 
in delala na stroju, pa v brusil- 
nici in končno zadnjih 12 let kot 
čistilka modelov. Povsod so bili z 
njo zadovoljni, jo cenili in spo
štovali.

Zaradi njene skromnosti pa so 
jo imeli še posebno radi. V vseh 
teh dolgih letih se ni nikdar z ni
komer sporekla. In še ena zani
mivost, ki je verjetno edinstvena. 
Rozalija vse od leta 1947, pred- 
tem je delala še v letih 1940 —

1942, ni bila niti en dan v bolni
škem staležu. Redko in občudo
vanja vredno.

Rozalija! Ob odhodu v zaslu
ženi pokoj vam želimo še kar 
največ veselih in prijetnih let v 
krogu svojih najdražjih.

Pa hvala vam!

MESIČ EMILIJA
V mesecu februarju je bila in

validsko upokojena skladiščna 
delavka tovarišica EMILIJA ME
ŠIČ.

Tov. Mešičeva je bila v kolek
tivu Steklarne Hrastnik le k ra
tek čas, in to od 1. 1. 1971 dalje, 
pred tem je bila zaposlena v Ce
mentarni Zidani most, k jer je 
morala glede na. njeno zdrav
stveno stanje delo zapustiti.

Kljub temu da je še dokaj m la
da, saj je bila rojena 13. 10. 1932. 
leta jo je invalidiska komisija 
spoznala za invalida in jo kot ta 
ko tudi upokojila.

V kolektivu steklarne Hrastnik 
se je kljub bolezni trudila pri o- 
pravljanju svojega dela, vendar 
ni zmogla vsega napora. Večkrat

smo jo pogrešali, ker je bila v 
bolniškem staležu. Spraševali 
smo se vedno, kaj je z njo. Ra
zumeli smo, da jo poleg družin
skih skrbi, saj ima nedorasle o- 
troke, vožnja na delo in z dela, 
poleg tega še fizično delo v to 
varni popolnoma izčrpalo, tako 
da je danes invalidsko upokoje
na.

Delovni tovariši smo jo vedno 
pri delu razumeli, vsaj skušali 
smo ji večkrat pomagati, tako da 
ji nismo naprtili preveč dela — 
vendar kljub temu je omagala in 
ni vzdržala napora.

Kot je prišla v kolektiv skla
dišča tiha, vase zaprta, tako se je 
tudi poslovila ob odhodu v po
koj. Vsi sodelavci ji želimo, da bi 
imela sedaj v pokoju še mnogo 
srečnih dni.

DOPISUJTE 
V STEKLARJA

Ko se objavlja članek »Bi NE BI« — se objavlja v celoti, 
vendar s pripombo, da ne bi bilo vmesno nadaljevati pole
miko v našem glasilu, da pa je ta problematika vendar le 
nakazala, da je potrebno začeti tovrstno problematiko reše
vati.

Istočasno pa želi Uredniški odbor opozoriti, na velik od
mev članka »RESNICA NA ZATOŽNI KLOPI«, kateri je na
letel še posebno na ostro obsodbo družbenopolitičnih organi
zacij, zlasti ZK in delovne konference sindikata OZD Ste
klarne.

Služba varstva pri delu na neprimeren način obravnava 
to .problematiko. Mnenja smo, da tak  način reševanja pro
blemov s tega področja ne pelje k  reševanju tovrstnih zadev.

Prepričani smo, da takšen način reševanja le zaostruje 
probleme in povzroča vrsto hudih reagiranj.

Po mnenju pisca članka, izhaja, da delavec in družbeno
politične organizacije ne bi imele pravico obravnavati proble
me, kar je daleč od resnice, kar diši po krnjenju samouprav
nih pravic in dolžnosti delavca in družbenopolitičnih organi
zacij.

V nadaljevanju ne želimo nadaljevati s polemiko, ampak 
da pristopimo k reševanju tovrstnih problemov.

Uredniški odbor in družbeno 
politične organizacije OZD 

Steklarne Hrastnik



POSVET USTANOVITELJIC STEKLARSKIH IG E R
Predstavniki Paračina, Pančeva in Straže v Hrastniku. Zadržati mno
žičnost in še bolj razvijati medsebojne tovariške odnose.

Dokaj slaba organizacija zad
njih 12. steklarskih iger v Zaje- 
čaru in še nekateri drugi aktual
ni problemi so bili povod za 
skupni sestanek ustanoviteljic 
steklarskih iger. Na predlog in
dustrije stakla Pančevo ter Srb
ske fabrike stakla Paračin so se 
poleg omenjenih predstavnikov 
zbrali še predstavniki Tovarne 
stekla Straža iz Huma na Sutli, 
Industrije stakla Skopje in Stek
larne Hrastnik. Posvet je bil v 
petek, 20. 2. 1976 v Hrastniku. 
Iz naše OZD so se posveta ude
ležili predstavniki družbenopoli
tičnih organizacij in pa nekateri 
člani rekreacijskega odbora. Po
svet je vodil v. d. vodja kadrov
ske, službe tov. Franc Vidovič.

podjetij, ki lahko organizirajo i- 
gre, na katerih nastopa 1000 in še 
več udeležencev. Tu so prizadeti 
predvsem tisti kraji, k jer preno
čitvenih kapacitet ni, so pa šte
vilčno zelo močne steklarne. P ri
mer: Straža, Paračin in Hrastnik.

Še vedno se pojavljajo podjet
ja, ki na igrah ne nastopajo s 
svojimi športniki, ker jim je pač 
važen le tekmovalni uspeh. Da bi 
temu problemu prišli enkrat za 
vedno na čisto, so se vsi udeležen
ci zavzeli za strogo evidenco vseh 
nastopajočih.V ta namen naj bi 
služile zdravstvene in osebne le
gitimacije skupno z registrskimi 
izkaznicami, katere naj bi izdalr 
komite iger.
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Naši predstavniki na sestanku ustanoviteljic steklarskih iger v
Hrastniku

Zbrani so obravnavali pred
vsem dve točki dnevnega reda:

— analiza dosedanjih iger,
— organizacija iger v prihod

nje.
V skoraj štiriurnem posvetu so 

se za diskusijo prijavili skoraj vsi 
prisotni. Podanih je bilo precej 
zanimivih predlogov in misli. Ne
malo je bilo izrečenih ostrih kri
tik na račun dosedanjega poteka 
iger. Največ kritik pa je bil de
ležen zadnji organizator in komi
te 12. steklariade v Zaječaru. Or
ganizatorjem iger v Zaječaru se 
najbolj zameri pristop in pa do
ločena neangažiranost pri orga
nizaciji. Prav tako so bili deležni 
precejšnjega negodovanja zaradi 

. slabe organizacije zabavno dru
žabnega življenja, ki ga v času 
iger pravzaprav niti ni bilo. Tudi 
komite 12. iger svoje naloge ni 
opravil zadovoljivo, kako sicer 
razumeti, da se med igrami ni ni
ti enkrat sestal.

Precej obširne so bile tudi di
skusije o pravicah nastopa na i- 
grah tako podjetij kot posamez
nikov. Po besedah predstavnika 
iz Skopja je v gospodarski zbor
nici Jugoslavije registriranih le 
16 OZD kot proizvajalk in pre- 
delavk izdelkov iz steklene ma
se. Na igrah samih pa nastopa 30 
in še več OZD. Takšno število pa 
onemogoča organizacijo iger 
povsod.

Zato je še posebno zanimivo, 
kako rešiti to vprašanje, če vemo, 
da je želja večine, da se množič
nost ne zmanjša. Po trenutnih 
kapacitetah prenočitev je le malo

Pravilnik RSISJ predvideva, da 
ima vsaka udeleženka na vsakih 
20 športnikov enega člana v ko
miteju. Komite pa se voli vsako 
leto vnovič. Takšen način pa ni 
ravno primeren, ker se dogaja, 
da posamezne delovne organiza
cije vsakič predlagajo v komite 
drugega člana. Seveda je delo ko
miteja na ta način precej otež- 
kočeno, ker so posamezniki pre
malo seznanjeni z delom telesa, 
katerega člani so.

Da bi kar se le da omogočili u- 
spešnejše delo komiteja, so pred
stavniki steklarn ustanoviteljic 
predlagali, da se komite voli na 
mandatno dobo 4 let, s tem, da se 
po dveh letih polovica članov za
menja. Prav tako so udeleženci 
sprejeli sklep, da predlagajo ko
miteju, naj izvoli ponovno funk
cijo stalnega sekretarja, ker je 
pač komuniciranje na relaciji or
ganizator — udeleženci zadovolji
vo. Predvsem dostavljanje pisme
nega materiala je bilo v zadnjem 
času nedosledno.

Po mnenju prisotnih so igre kot 
take prešle ozke okvire anonim
nosti. Zato je potrebno, da se jim 
da še večja publiciteta, za kar je 
treba angažirati predvsem sred
stva javnega informiranja. Če 
smo bili s tem področjem na 
Tjentištu zadovoljni, pa to nika
kor ne velja za Zaječar.

Gotovo so spremembe potrebne 
tudi na področju tekmovanja iz . 
strokovnega dela. Tako naj bi vsi 
tekmovalci praktičen del opravi
li približno mesec dni pred igra
mi, na samih igrah pa naj bi tek
movali samo iz teoretičnega zna

nja dela. No, takoj naj dodamo, 
da na tem področju mi doslej še 
nismo nastopali. Zato je prav, da 
o tem že sedaj premislimo. Prav 
pa bi tudi bilo, da bi v času tra 
janja iger bili vsi praktični, iz
delki tekmovalcev tudi razstav
ljeni. Na ta način bi bil njihov 
trud tudi primerno nagrajen.

Člani komiteja, prisotni na po
svetu v Hrastniku, so vse prisot
ne seznanili tudi z imenom or
ganizatorja letošnjih 13. po vrsti 
steklarskih iger. To. naj bi bilo 
podjetje ALBA iz Novega Sada. 
Čas pa tako kot vedno med 4. in
7. julijem. Izbran pa bi bil že tu 
di organizator iger v letu 1977. To 
naj bi bila Srbska fabrika stakla 
iz Paračina, ki bi prihodnje leto 
praznovala svojo 70. obletnico. Za 
to priliko so predstavniki iz Pa
račina že v Hrastniku seznanili 
vse prisotne z delom, katerega so 
v ta namen že opravili. Glede na 
resnost, in pa. na. vse, kar je bilo

na posvetu v Hrastniku iznesene
ga, je upravičeno pričakovati, da 
bodo igre v prihodnje bolje or
ganizirane ter da bodo dosegle 
svoj prvotni in še vedno glavni 
namen, to je zbliževanje in u tr
jevanje bratskih in prijateljskih 
odnosov narodov in narodnosti 
Jugoslavije.

Svoj posvet v Hrastniku so u- 
deleženci zaključili na ta način, 
da so obiskali grob tovariša Sta
neta Cvelbarja, enega, prvih or
ganizatorjev, ustanoviteljev
športnih iger proizvajalcev stek
la Jugoslavije. V kratkem govoru 
je spomine na tov. Cvelbarja o- 
budil tov. Ranko Jankovič iz Pan
čeva, medtem ko je šopek, položil 
na grob tov. Milan Markovič, 
predsednik sindikata steklarne 
Paračin. Vsi prisotni pa so se 
spominu tov. Staneta Cvelbarja 
poklonili z enominutnim mol
kom.

J. Premec.

ODŠEL V POKOJ
VIKTOR HUDL

Človek bi rekel,, kje neki? Saj 
ni mogoče?

Pa. je. Neverjetno, pa tem bolj 
potrebno. Dovolj, tako so rekli 
zdravniki in tako je tudi bilo. 
Kar nekam težko se bomo priva
dili, posebno vsi tisti, ki smo ga 
vsakodnevno srečevali.

Zjutraj še kolikor toliko svež, 
proti koncu šihta pa vidno u tru
jen, še vedno odločnega, čeprav 
šepajočega koraka. Tako nekako 
bi lahko rekli za tov. HUDI VIK
TORJA, vodjo ključavničarske 
delavnice, TOZD V, ki je bil 12.
2. 1976 invalidsko upokojen.

Viktor se je rodil 1. 8. 1919 v 
Hrastniku. Po končani osnovni 
šoli se je zaposlil 1933 v steklarni. 
Čeprav ni čutil pomanjkanja in 
tople družinske sreče, pa se je le 
vseeno odločil, da bo postal sam 
svoj gospodar. Zaposlil se je v 
delavnici. Takrat ni bilo tako or
ganiziranega izobraževanja kot je 
danes. Zato je Viktor delal kot 
dninar. Toda želja, svojo strokov
nost potrditi tudi z verodostojnim 
dokumentom, je gnala Viktorja, 
da se je teoretično izobraževal 
popoldne in kot samo pravi, mno
gokrat tudi ob nedeljah. Uspel 
je, čeprav razmeroma pozno.

Strokovni izpit je namreč opravil 
šele leta 1941, ko so ga posebno 
v ta  namen spustili na krajši do
pust. Ta čas je namreč Viktor 
služil staro jugoslovansko vojsko. 
Opravil j e  izpit in se vrnil k vo
jakom. Ze istega leta pa je bil v 
Slavonskem Brodu ujet in odpe
ljan v Nemčijo. Leto kasneje se 
je vrnil in se ponovno zaposlil v 
steklarni, seveda kot ključavni
čar. Konec vojne vihre je tako 
pričakal doma. Poročil se je, si 
ustvaril dom in družino. Pri delu 
je bil izredno marljiv in vesten. 
Odlikoval se je predvsem kot iz
redno kvaliteten elektrovarilec. 
Želel si je napredovanja in tudi 
uspel. Opravil je izpit za VK de
lavca in bil leta 1964 postavljen 
za namestnika vodje ključavni
čarske delavnice. To delovno me
sto je opravljal vse do leta 1971, 
ko je postal vodja delavnice. V 
času, ko je bil invalidsko upoko
jen, je imel nekaj več kot 37 let 
delovne dobe.

Viktor je bil med sodelavci iz
redno cenjen, pa naj si bodo kot 
delavec ali kot mojster. Z okoli
co, svojimi naj bližnjimi, nadreje
nimi in podrejenimi, je znal u- 
stvarit pristen tovariški odnos, 
ki je baziral na spoštovanju in za
upanju. Le redkokdaj je znal u- 
porabiti ostro besedo, zato pa je 
večkrat bil pripravljen pomagati 
in svetovati. Vse to pa je prispe
valo k izredno pristnim medse
bojnim'odnosom. Viktor pa ni bil 
samo dober delavec, strokovnjak 
na svojem področju. Uspešno je 
delal tudi v samoupravnih orga
nih in družbenopolitičnih organi
zacijah. Zelo zapaženo je bilo nje
govo delo v sindikatu. Danes je 
predsednik gasilskega društva 
steklarne Hrastnik.

Viktor, vemo, da vas bolezen 
močno ovira, vam slabi korak in 
srce. Prepričani pa smo, da vam 
ne bo omejila toplih besed, prije
ten nasmeh in blag pogled. Za
vedamo se Vaše prizadetosti na 
pragu starostne upokojitve. Toda 
poznavajoč Vas, smo prepričani, 
da vam ne bo vzelo volje in živ
ljenjskega elana. In tako je tudi 
prav. Pa srečno in še na mnoga 
leta!

;



V .l G R A B N A  K R I Ž A  N K  A

Med reševalce s pravilnimi re
šitvami nagradne križanke bomo 
z žrebom razdelili 7 nagrad:

1. nagrada: 50 din
2. nagrada: 30 din
3. - 7 .  nagrada: po 20 din
Izrezek z vpisano rešitvijo poš

ljite na naslov: Uredništvo STE
KLARJA, STEKLARNA HRAST
NIK. Pri žrebanju bomo upošte
vali pravilne rešitve, ki bodo v 
uredništvu do torka, 23. marca.

NAGRAJENI REŠEVALCI
Za nagradno križanko, objav

ljeno v prejšnji številki, smo pre
jeli 88 rešitev. Žreb je razdelil 
nagrade takole:

1. nagrada (50 din): KOLMAN 
MIMI

2. nagrada (30 din); JAGER 
GRETA

3. — 7. nagrado (po 20 din) prej
mejo:
MIKLIČ JOŽE upok,
ALT ERVIN 
ŽABKAR MARTA upok.
POVŠE VILI 
POTUŠEK MILENA

REŠITEV PREJŠNJE 
KRIŽANKE

VODORAVNO : soprog, grog, 
Endo, Cu, obleka, sapram ent,.
I. P., krasina, Obrenovac, Avena- 
rius, T. N., Atik, Izida, modus, 
tor, aba, delavka, imitator, A. K., 
Aco, Anton, Sulejmani, Jure, trep, 
Al, zet, Sirk, BOAC, Ender, p ri
loga, kalo, Ot, oko, ruda, rima, 
Spa, mož, slon, hupa, ale, tona, 
telegram, kovar, Aron, oteklina, 
opeka, Tomc .

(D. K.)

Z A H V A L A
Predstavnikom steklarskih iger iz Paračina, Pančeva, 

Straže, Skopja, Hrastnika in drugim, ki so se poklonili spo
minu dragega moža, položili šopek svežih rož na grob, se is
kreno zahvaljujemo za to lepo gesto.

Cvelbar Marija, hči Lidija in sin Venci

O B V E S T I  L O
V letošnjem letu praznujemo 30-letnico mladinskih de

lovnih akcij.
Komisija za mladinske delovne akcije pri predsedstvu 

občinske konference ZSMS Hrastnik je na osnovi tega že 
pričela z intenzivnim delom predvsem glede aktivnega vklju
čevanja in sodelovanja brigadir j ev-veteranov pri ustanavlja
nju kluba brigadirjev — veteranov.

Na seji Revirskega sveta ZSMS smo se dogovorili, da 
bo centralna revirska proslava 30-letnice mladinskih delov
nih akcij v Hrastniku. Glede na to, da bo letošnja »Štafeta 
mladosti« startala iz Brčkega, kjer je bila organizirana prva 
mladinska delovna akcija, smo se tudi mi dogovorili, da bo
mo centralno revirsko srečanje brigadirjev organizirali ob 
sprejemu »Štafete mladosti«.

Na podlagi tega komisija za mladinske delovne akcije 
pri OK ZSMS Hrastnih in Iniciativni odbor za ustanovitev 
Kluba brigadirjev — veteranov obveščata vse brigadirje, ki 
so sodelovali na kakršnikoli mladinski delovni akciji od leta 
1946 dalje, da sporočijo svoj naslov in na kateri akciji so 
sodelovali, na OK ZSMS Hrastnik — komisija za MDA.

Predvsem pa je zaželjeno, da se javijo tisti, ki hranijo 
kakršnikoli dokument (od fotografij, priznanj, izkaznic itd.) 
o prostovoljnjem delu, ki se je po letu 1945 organiziral v 
občini Hrastnik.

Osnovne podatke čimprej sporočite na gornji naslov 
na dopisnici ali po telefonu 814-788.

Komisija za MDA pri OK ZSMS 
Inic. odbor za Klub brig. — veteranov 

H R A S T N I K


